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цена 1.50 лева

Ерата на масовите медика-
менти, които носят годишни 
приходи от над 1 млрд. USD, 
все повече губи инерция

USD/BGN: 1.59673 

-1.00% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22490 

     +1.01%
Българска народна банка

Sofix: 373.69

    +0.08% 
 Българска фондова борса

BG40: 105.58  

+0.81%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 14
Собствениците 
на „Виваком” 
предоговарят дълга 
Хонконгският милиар-
дер Ричард Ли получи 
тежко наследство от 1.5 
млрд. EUR задължения 
на телекома

Новини ▶ 6
Компании ▶ 12-13 
Лекарствените 
гиганти губят от 
изтичащи патенти

Компании ▶ 11
Ново увеличение  
с 8% на ипотечните 
кредити  
Ръстът на жилищните зае-
ми се дължи основно на 
засилената рекламна ак-
тивност на банките. Сред-
ният размер на ипотечните 
кредити през май е 36.4 
хил. EUR

Коментар ▶ 2
С изключен лаптоп 
в цъфналата 
рапица 
Информационната 
кампания по 
Програмата за развитие 
на селските райони 
се опита да избяга от 
визията с крави и овце, 
но стана още по-неясна 
за потребителите. 

Медиен бизнес ▶ 22-23

Големи сделки или 
големи приказки

Новини ▶ 8-9

Нов прием на проекти по 
„селската програма” 

Все по-усилено се говори, 
че от септември тази година 
всекидневниците ще имат 
нов собственик. Управите-
лят на ВАЦ Аксел Шинд-
лер каза, че планират да ос-
танат на българския пазар

Заявления вече 
може да се подават 
по 8 мерки, а от 1 
септември по още 4, 
обяви министърът на 
земеделието и храните 
Мирослав Найденов

Новини ▶ 7
Прекратиха търга 
за жп линията 
Пловдив - Бургас
Национална компания 
Железопътна инфраструк-
тура прекратява рехаби-
литацията на железопът-
ната линия Пловдив -  
Бургас. Фирмите са дали 
по-висока цена с близо 96 
млн. лв.

Инфлацията 
продължава 
бавно нагоре

След отказа от „Бургас - 
Александруполис” очакванията са 
другите руски проекти също да го 
последват. Замразяването на АЕЦ 
„Белене” и забавянето на „Южен 

поток” може да се окажат стъпка към 
окончателното им спиране  ▶ 4-5

Разпадането на  
Големия шлем
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Акциите на фармацевтичната компания “Софарма” достиг-
наха 3.88 лв. по време на вчерашната борсова сесия. Ценните 
книжа на компанията, управлявана от Огнян Донев, отче-
тоха ръст от 2% на дневна база. Увеличението беше постиг-
нато при търговия с общо 988 ценни книжа. Търговията с 
акции на дружеството, което е част от базата за изчисле-
ние на Sofix, пострада от общата слаба ликвидност на БФБ.

Американският филиал на германския автомобилен 
конструктор “Фолксваген” изтегля от американския 
пазар 15 902 автомобила от модела “Фолксваген Рутан”. 
Причината - дефект в електрическата система на 
плъзгащата се врата, който може да предизвика пожар. 
Става дума за модели, произведени в периода юни 2008 - 
юли 2009 г.

Понеделник
14 юни 2010, брой 109 (4920)

цена 1.50 лева

„Стремим се да не ограни-
чаваме бюджета, за да си 
свършим адекватно рабо-
тата”, каза министърът

USD/BGN: 1.61279

-0.68%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.21270 

     +0.68%
Българска народна банка

Sofix:373.41

    +0.38%
Българска фондова борса

BG40: 104.73  

+0.38%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 15
Мобилните 
оператори са  
пред нов спад 
С до 15% по-малко 
продажби може да 
отчетат телекомите през 
втората половина на 
годината

Новини ▶ 8
Новини ▶ 7
Цветанов е 
против по-малък 
бюджет на МВР

Коментар ▶ 2
Опит за  
връщане на  
рейтинга   
Отказът от “Бургас - 
Александруполис” сре-
ща вероятно най-голя-
мата подкрепа в реше-
нията на това правител-
ство след операциите 
на Цветан Цветанов

Новини ▶ 7

246 удостоверения за из-
плащане на държавните 
дългове към фирмите са 
постъпили в Българската 
банка за развитие, казаха от 
институцията на 
Димитър Димитров

Новини ▶ 6
Противоречиви 
данни за 
икономиката ни
Според финансовия ми-
нистър Симеон Дянков та-
зи година ще има 1% ръст 
на икономиката. 
МВФ очаква 0.2%, а 
Еврокомисията и 
Уникредит Булбанк 
прогнозират спад около 1%

Компании ▶ 12-13
Лихвите по 
кредитите трайно 
тръгват нагоре   
Статистиката на БНБ отче-
те поскъпване на левови-
те заеми в последните два 
месеца, а банкери комен-
тират, че това е началото 
на тенденция, която ще 
продължи

Борисов се отказва от           
            два проекта

Кризата стимулира 
онлайн пазара

До 300% ръст отчитат водещите електронни магазини 
в България. Между 20 и 30% от българите пазаруват през 

интернет, но предпочитат да не плащат с карти   ▶ 4-5

Водени са предварителни 
преговори с потенциални 
купувачи, за да се разбе-
ре каква цена биха дали 
за компанията. Чехите са 
недоволни от регулацията 
в България

Новини ▶ 6
CEZ обмисля 
продажбата  
на ТЕЦ Варна

ББР е изплатила  
17 млн. лв.  
на бизнеса

Мнения

По темата “кЗк не 
откри банков картел”. 
Интересно, а как може да се 
запознае човек колко лева ЗП 
вземат членовете на коми-
сията и какво им е имотно-
то състояние? Дали отгова-
ря на “реалните” им доходи?

Стоянов

По темата “Geely купу-
ва Volvo от Ford за 1.8 млрд. 
USD”. От 15 години насам 
иконите на качество и 
дълголетие в автомоби-
лостроенето започнаха 
умишлено да произвеждат 
коли с ограничен живот - 
нали трябва да продават 
и в следващите години... а 
и от резервните части и 
сервизно обслужване май се 
печели повече... Явно шве-
дите не искат това да се 
върши и от тяхно име, но 
пазарът го налага - зато-
ва ще си измият ръцете с 
китайците... 

Bo_Angels@yahoo.com  

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Картел за високи 
лихви между банките 
няма. Това постано-
ви след проверка КЗК. 

2 Китайският авто-
мобилопроизводи-
тел Geely е новият 
собственик на 

шведската Volvo. Сделката 
за изкупуването от досе-
гашния собственик Ford е 
на стойност 1.8 млрд. USD, 
съобщава Bloomberg.

3 Регулаторните вла-
сти в САЩ затвори-
ха нова банка вчера, 
с което броят им 

от началото на годината 
стана 82. 

С изключен лаптоп 
в цъфналата рапица

Пътувате с колата си по магис-
тралата. Срещу вас има билборд 
- поле с рапица и длан, на която се 
крепи изключен лаптоп. Какво си 
мислите, че рекламират на него? 
От телекомуникационна компания 
ви обещават, че можете да имате 
интернет дори и на най-отдалече-
ните и затънтени места? Прибли-
жавате се до билборда. Добре, че 
жена ви седи на предната седалка 
и докато отминавате, успявате да 
прочетете, че на него пише “Евро-
пейски пари за правилното място 
- българското село”. Абе, явно 
става въпрос за евросубсидии 
за рапица. А проектите сигурно 
трябва да се подадат по интернет, 
решавате вие. Скоро напълно за-
бравяте за това, което сте видели 
на магистралата. 

Посланието не е било предназ-
начено за вас. Ако обаче сте зе-
меделски производител? Дали ще 
ви дойде на ума, че този билборд 
означава: “Вече можете да пода-
вате проектите си по Програмата 
за развитие на селските райони. 
Осигуряваме субсидии за земе-

коментар

 Министърът на земеделието и храните Мирослав найденов даде старт на информационната кам-
пания във връзка с възобновения прием на проекти по Програмата за развитие на селските райони

СнИмКА мАРИнА АнгелОВА

▶

Информа
ционната 
кампания 

по “селската про-
грама” се опита да 
избяга от визията 
с крави и овце, но 
стана още понеясна
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делски производители, включи-
телно за ВЕИ проекти, свързани 
с производство на биогорива от 
рапица. Българското село вече е 
модерно и можете да получите 
пари дори и за закупуване на 
компютърна техника. Кандидат-
ствайте!” 

Нужни са сериозни интелекту-
ални напъни, за да се разбере 
скритото послание на простата 
комбинация от картинки - поле и 
изключен лаптоп. А уж трябва да 
е точно обратното - картинката да 
няма нужда дори от думи. Новата 
информационна визия, на която 
залагат от Министерството на зе-
меделието и храните, обаче дори 
не е снимка, а колаж. И е толкова 
изкуствен, че ръката с изключе-
ния компютър изглежда така все 
едно крепи табла с няколко бири. 

Кой ли земеделец се разхожда 
с изключен лаптоп в цъфналата 
рапица? И какво ли ще търси 
там? Ако искаш ферма с рапица 
във facebook, си стоиш в офиса. 
Ако искаш истинска - обуваш 
дочения панталон и отиваш на 
място да садиш, копаеш и поли-
ваш. Не обикаляш като сомнам-
бул с изключен лаптоп в полето. 
Искали да избягат от визията с 
крави, овце, трактори и неевро-
пейски изглеждащи животновъди 
и земеделци. Е, това ли е модер-
ното българско стопанство? Ако 
не ви е станало ясно - това е. А 
правилното място за европарите 
е едно - българското село, казват 
от МЗХ. Или всъщност полето с 
рапица.

Разполагате с една година, за да 
проумеете маркетинговото пос-

лание на рекламистите, одобрено 
и явно разбрано и от земеделски-
те експерти в министерството. Да-
но клипчетата, които ще гледаме 
по телевизията и ще слушаме по 
радиото, са малко по-обстоятел-
ствени и с по-добри послания. А, 
и дано да ги пускат навреме. Да 
не се окаже, че някои от тях ще 
бъдат излъчвани чак след като 
приемът на проекти по програ-
мата вече е приключил. Както 
се случи вчера с кампанията за 
директни плащания на площ. 
Срокът й вече може и да е изте-
къл, но това не пречи на телевизи-
ите да продължават да изпълняват 
договора си по информационната 
кампания и още няколко седмици 
до края на юни да ни информират, 
че тази година можете да канди-
датствате за субсидии... Всъщ-
ност до 9 юни. 

дарина черкезова,
dcherkezova@pari.bg
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По някакъв начин ние 
станахме жертва на 

собствения си успех

Число на деня

1.6 
млрд. USD струва отстраняването на  щетите от 

нефтения разлив в Мексиканския залив
▶ Херман ван ромпой,   президент на Европейския съюз  

по повод кризата в Еврозоната

История с двама оправдани  
Маргини и един министър оптимист
Софийският 
градски съд оправда 
Маргините по 
обвинението за 
поръчители на 
убийството на Иван 
Тодоров-Доктора, 
Никола Дамянов и 
ген. Любен Гоцев

В рамките на четири-пет 
седмици в съда ще вля-
зат обвинителни актове 
по определени знакови 
престъпления, по които 
са задържани лица при 
първите акции на МВР от 
тази година. Това обеща 
вътрешният министър и 
вицепремиер Цветан Цве-
танов в интервю за Но-
ва телезизия и обясни, че 
обвинителните актове по 
операциите “Наглите” и 
“Октопод” вече са почти 
готови. “Убеден съм, че 
ще успеем, и тогава обще-
ството ще усети, че след 20 

години чакане идва време 
за справедливост”, каза 
той.

оправдателна  
присъда
Това изявление на минис-
търа дойде в много непод-
ходящ момент. Само ня-
колко часа по-късно, след 
пет години чакане, едно от 
най-знаковите дела от по-
следните години - това сре-
щу Маргините, завърши с 
оправдателни присъди за 
двамата братя Красимир 
и Николай Маринови. Те 
бяха обвинени, че са по-
ръчали убийствата на Иван 
Тодоров-Доктора, Никола 
Дамянов и ген. Любен Го-
цев. Междувременно по 
ирония на съдбата Док-
тора наистина беше убит 
няколко месеца по-късно, 
а финансистът на ТИМ 
Никола Дамянов почина от 
масивен инфаркт.  

Оправдателната присъда 
шоково охлади ентусиаз-

Според съда няма доказателства Маргините да са свързани с престъпната 
група, планирала убийства. другите обвиняеми по делото Бисер илиев, Стефан 
рангелов и Веселин Тошев бяха глобени с по 1000 лева

▶

ма на оптимистите. А те 
намаляват правопропорци-
онално на рейтинга на пра-
вителството. Изключение е 
именно Цветанов. Показ-
ните акции на вътрешния 
министър са причината той 
да има високо обществено 
одобрение. Но ако по дело-
то “Маргините” не можем 
да пропуснем факта, че об-
винението беше повдигна-
то при старото управление, 
не така стоят нещата при 
“Наглите” и “Октопод”. 
Ако по тях не последват 
ефективни присъди, ще 
се затвърди убеждението 
на мнозина, че тези акции 
са повече пиар шумотеви-
ца, отколкото резултат от 
истинска промяна. А тре-
вожните признаци са вече 
налице - през януари съдът 
пусна под гаранция Антон 
Петров-Хамстера, а само 
преди седмица също под 
гаранция излезе и Цветозар 
Славчев-Църо. И двамата 
са от групата “Наглите”.

В последните месеци 
Цветанов отправи немалко 
критики към българските 
съдилища. И с основание. 
Инерцията на някогашното 
“ние ги хващаме, те ги пус-
кат” обаче вече не може да 
бъде оправдание. Хващащи 
и пускащи имат една обща 
цел и е редно да вървят заед-
но с конкретни предложения 
за ефективна промяна.  

Чужда роля
Всъщност Цветанов из-
бърза с новината за об-
винителните актове в 
желанието да понапомпа 
още малко рейтинга си. Тя 
трябваше да дойде от ус-
тата на главния прокурор. 
Присвоявайки си и функ-
циите на прокуратурата, 
може би вицепремиерът 
не трябва да се изненадва, 
ако част от негативите на 
оправдателната присъда 
все пак се изсипят и върху 
него.

ани коджаиванова

Присъдата на 
Маргините е 

резултат от нерефор-
мираната съдебна 
система. Но тя е 
факт и ние 
трябва да се 
съобразим 
с нея неза-
висимо 
харесва 
ли ни 
или 
не

коментар

цветан  
цветанов,
министър  
на вътрешните  
работи

СниМка БоБи ТошЕВ

на първа инстанция
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В рамките на три дни прави-
телството даде някои катего-
рични сигнали по големите 
енергийни проекти. Те спо-
ред анализатори и политици 
сочат завой в геополитиче-
ската посока на държавата 
и отдалечаване от Русия. 
Независимо от мотивите, 
които виждат зад решенията 
на управляващите, мненията 
са за дългосрочна политика 
срещу трите руски проекта: 
„Бургас - Александруполис”, 
АЕЦ „Белене” и „Южен по-
ток”, които преди две години 
президентът Георги Първа-
нов определи като „голям 
шлем”.

Символът  
на тръбата
В петък премиерът Бойко 
Борисов обяви, че петроло-
проводът „Бургас - Алексан-
друполис” няма да се строи 
заради икономически, еколо-
гични и обществени причи-
ни. Въпреки изненадата на 
министри в кабинета му в 
петък премиерът потвърди, 
че стои зад думите си. Все 
пак правителството очаква 
международната екологична 
оценка на проекта (виж каре-
то). Теорията на политолога 
Владимир Шопов е, че става 
въпрос за последователна 
политика, чиято крайна цел 
е отказ от руските енергийни 
проекти. Неговото обясне-
ние за плавния ход на не-
щата, което често е и повод 
за обвинения в колебливост 
към правителството, е, че 
аргументите в защита на 
проектите ще бъдат плавно 

оборени. Така решенията ще 
бъдат взети с обосновка, а не 
като чисто външнополити-
чески решения. Основните  
противници на отказа от 
тръбата също виждат дълго-
срочна политика. Представи-
тели на левицата обвиниха 
премиера, че действа в полза 
на американските интереси, 
и се притесняват от опас-
ността трите руски проекта 
да не бъдат реализирани. 

На изчакване
Освен обявения от премие-
ра Бойко Борисов отказ от 
„Бургас - Александруполис” 
той отново потвърди, че 
АЕЦ „Белене” няма да се 
строи, ако няма европейски 
пари. До тази позиция се 
стигна след посещение на 
европейския енергиен ко-
мисар в началото на март. 
Въпреки някои изказвания 

Процедура
Екооценката  
ще е готова  
през есента

международната оцен-
ка за въздействие върху 
околната среда не може да 
бъде готова преди края на 
септември, съобщиха за 
в. „Пари” от мОСВ. Причи-
ната е, че инвеститорът 
още не е внесъл доклада 
си. Предишният е бил вър-
нат от министерството, 
защото е предвиждал раз-
товарването на нефта на 
буйове, което е преценено 
като рисково за околната 

▶

среда. докладът трябва 
да бъде прецизиран и спо-
ред екоминистерството в 
него ще бъдат предложени 
нови два начина за разто-
варването на нефта. 

След внасянето на докла-
да министерството се 
нуждае поне от два месе-
ца за анализ. След това ще 
бъде изготвена български-
ят ОВОС, който се отнася 
за трасето на тръбата 
на българска територия. 
Оценката ще бъде съгла-
сувана с доклада на гръц-
ката страна. Въз основа 
на двата доклада по меж-
дународни стандарти се 
изготвя обща екооценка. 

▶

След отказа от  
„Бургас - Александруполис”  
очакванията са другите руски 
проекти да го последват

От равноправен 
партньор България се 
превръща в минорита-
рен собственик

Първото споразумение за 
петролопровод от българ-
ското пристанище Бургас до 
гръцкото Александруполис 
е подписано още през 1991 
г., но остава само на хартия. 
Реално преговори започват 
три години по-късно по ини-
циатива на Атина. Година по-
късно между Русия, България 
и Гърция е подписан и мемо-
рандум. През 1997 г. е уточне-
но трасето на тръбата. 

Поравно или  
по братски
В края на ноември 2002 г. 
е взето политическо реше-

Историята на една       тръба

от Русия през изтеклите ме-
сеци, че остават готови да 
помогнат с финансирането 
и че строителните работи 
може да започнат още през 
есента, отговорът остава-
ше, че това няма да стане 
преди намирането на стра-
тегически инвеститор. След 
посещение на енергийния 
министър Трайчо Трайков 
в САЩ пък стана извест-
но, че американците са за- 
почнали да проявяват заси-
лен инвеститорски интерес 
към строежа на седми блок 
в АЕЦ „Козлодуй”. Към 
всичко това в събота външ-
ният зам.-министър Марин 
Райков допринесе с изказ-
ването, че „Набуко” остава 
приоритет „отвъд всякакво 
съмнение” и че конкурент-
ният руски „Южен поток” 
ще бъде преразгледан. 

Филипа Радионова

Моето впечатление е, че 
още от самото начало 
правителството се опитва-
ше да стигне до решение 
за всички тези проекти, 
които наследи от предход-
ния кабинет. Но не толкова 
чрез бързи и внезапно взети 
решения, а чрез тяхното 
постепенно обезсилване, 
като използваше икономи-
чески и други аргументи. 
От гледна точка на външ-
ната политика на страната 
мисля, че предпочитанието, 
което беше отдадено на 
проекта „Набуко”, беше 
доста добре подкрепено от 
външнополитически дейст-
вия. Така че това решение 
от тази гледна точка не е 
голяма изненада. 

Това е част от една ли-
ния, при която посте-
пенно ще се стигне до 
отпадане на всички тези 
руски енергийни проекти. 

Пътят е към постепенно  
обезсилване на руските проекти

Постепенно 
ще се стиг-

не до отпадане на 
всички руски енер-
гийни проекти

владимир Шопов,
политолог, Sophia Analytica

създаване или опити за 
създаване на политически 
зависимости в страната. 
И затова самите условия, 
при които са подписвани 
тези договори, винаги ще 
бъдат обект на несигур-
ност. Всички си спомняме, 
че част от нещата в дого-
ворите бяха засекретени, 
имаше съмнение точно как 
са били подписвани. 

Тъй като ЕС няма единна 
политика, а Русия се  
опитва да упражнява на-
тиск, такава ситуация много 
трудно позволява да има 
някакъв даден конкретен, 
фиксиран момент, в който 
еднозначно да се вземе 
решение „за” или „против” 
целия пакет от проекти. 
Виждаме, че по отношение 
на АЕЦ „Белене” се прави 
опит проектът да бъде евро-
пеизиран, но засега това не 
се случва.

ние, че трите държави ще 
имат равно дялово учас-
тие в тръбата от по 33.3% 
По същото време при-
ключва и предпроектно 
проучване, според което 
съоръжението ще е дълго 
290 км и ще струва 630 
млн. EUR. Подписаният 
в началото на следваща-
та година от регионал-
ния министър Валентин 
Церовски меморандум е 
при същите условия за 
участие. Документът е 
подписан от България и 
Гърция, но Русия отказва 
да го парафира. По-късно 
Церовски обяснява, че Ру-
сия ще подпише докумен-
та „по-дипломатически 
път”. Той не вижда про-
блем, защото има личен 
ангажимент от президен-

та Владимир Путин. Това 
така и не се случва. 

има тръба,  
но няма нефт
Окончателно меморанду-
мът за „Бургас - Алексан-
друполис” е подписан през 
2005 г. Тогава руският ми-
нистър на енергетиката и 
промишлеността Виктор 
Христенко обявява, че стра-
ната му не дава гаранции 
за доставките на нефт за 
петролопровода, нито ще 
го финансира с бюджетни 
средства. Правителствата 
на трите държави си дават 
6-месечен срок, в който да 
подготвят процедурите по 
създаването на междуна-
родна проектна компания с 
окончателното процентно 
разпределение в нея.

Но не толкова чрез няка-
къв конкретен момент, в 
който ще се вземе външ-
нополитическо решение, 
а постепенно те ще се 
обезсилват, защото ще за-
почнат да отпадат една по 
една причините, поради 
които те въобще са били 
замислени. Проблемът с 
руските енергийни проек-
ти в България не е толкова 
в тяхното съществуване 
сами по себе си и техния 
икономически ефект. А 
проблемът е, че те винаги 
са били свързани със 

Мнение

Дължината на тръбата трябва да бъде

��� км, по�голямата част е в България

Между �� и �� млн. долара са очакваните
годишни приходи от транзитни такси

Предвижда се капацитетът да е между

�� и �� млн. тона годишно

По предварителни разчети стойността

на проекта е � млрд. долара

��% от собствеността е руска, България

има ��.�%, а Гърция � ��.�%

 Графика: Гриша Струнджев
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Екологичните щети нямат 
парично изражение

Отказът от енергий-
ните проекти ще ни 
забави с десетилетия

 Господин Михалевски, 
как си обяснявате реше-
нието за „Бургас - Алек-
сандруполис”? 

- Честно да ви кажа, не 
знам как да го възприемам, 
защото мотивацията ми се 
струва изключително не-
сериозна. Първо, да пред-
полагаш краен резултат, 
преди да се е произнесъл 
компетентният орган по 
екооценката едва ли можеш 
да го направиш достатъчно 
смислено. Второ, влизане-
то на танкери в Бургаския 
залив - ами те и сега вли-
зат с немалка честота към 
„Нефтохим”. И като случая 
с АЕЦ „Белене”, където 
имаше свободно боравене 
с числата, което от устата 
на министър-председателя 
е доста опасно. Според 
мен тук има друга моти-
вация - да обслужим не-
чии чужди интереси, което 
още веднъж показва, че 
България залита от едната 
крайност в другата, а не 
си защитава национални-
те интереси. Защото нито 
интересите на Русия, нито 
тези на САЩ са по-важни 
от българските. 

▶

Бойко Борисов залита  
към американците

 Казвате „чужди инте-
реси”, но предишното 
правителство беше 
обвинявано в защита на 
руските интереси.

- Извинявайте, но пре-
дишното правителство взе 
две решения, които бяха 
стратегически, нелесни, 
нееднозначно приемани 
- приемането на американ-
ски бази на територията на 
България и сключването 
на стратегически споразу-
мения за газопроводите с 
Русия от гледна точка и на 
нашия интерес, и на ин-
тересите на ЕС. В случая 
кажете ми какво точно се 
защитава с тая позиция? 
Може би се защитават ин-
тересите на американските 
инвеститори, при цялото 

▶ ми уважение към амери-
канците? 

Но залитането и изключ-
ването на България от про-
цесите ще ни отклони от 
пътя и ще ни забави като 
развитие десетилетия на-
пред.

 С други думи, това го 
отчитате като цялост-
на политика, а не едно 
решение за един проект.

- Трудно е да го нарека 
политика, защото видяхте 
какъв разнобой имаше меж-
ду премиера и министъра 
на енергетиката. Когато има 
политика, поне има коор-
динация на говоренето. В 
случая ни беше демонстри-
рана ужасяваща липса на 
взаимодействие. 

▶

Включването  
в огромни проекти  
ще увеличи дефицита

 Господин Чачев, какво 
е вашето обяснение за 
отказа от „Бургас - Алек-
сандруполис”?

- На този въпрос не може 
да се гледа опростенче-
ски. При първоначалното 
споразумение трите страни 
се договориха за ноторно 
участие от по 33.3%. Но 
през 2006 г. на срещата в 
Атина президентът Георги 
Първанов предаде българ-
ските национални интереси 
и се съгласи нашето участие 
да бъде сведено до 24.5% 
заедно с това на Гърция. По 
този начин руската страна 
получи мажоритарния дял и 
правата върху тръбата.

 Какво беше обяснение-
то тогава?

- Обяснение от страна на 
Първанов нямаше. Плюс 
всичко друго правителство-
то на Станишев продължи 
да работи в тази насока и 
се стигна до подписване на 
споразумение, което беше 
ратифицирано и в парла-
мента. А въпросителните 
останаха. Към това трябва да 
прибавим още два проекта 
- „Южен поток” и АЕЦ „Бе-
лене”, с които руската страна 
обяви, че едва ли не прави 

▶

▶

троен шлем в Европа. 

 встрани от руския 
мажоритарен дял иконо-
мически какви биха били 
ползите?

- В никакъв случай не 
може да има парично изра-
жение за това, че България 
си продава природата или 
туристическия бизнес. Да 
не говорим, че тези тери-
тории попадат в Натура. 
Единствените ползи за Бъл-
гария са транзитните такси, 
които в зависимост от коли-
чествата се движат в рам-
ките от 20 до 50 млн. USD 
годишно. Което в никакъв 
случай не може да бъде съ-
поставено с хипотетичните 
вреди от нефтопровода.

 Когато стане дума за 
пристанището в Бургас, 

▶

▶

там и сега влизат пе-
тролни танкери.

- Действително и сега 
влизат танкери в пристани-
щето на „Лукойл”, обаче ко-
личествата са десетки пъти 
по-малки от тези, които ще 
влизат, ако нефтопроводът 
бъде изграден.

 виждате ли отпада-
нето на един от трите 
проекта като част от 
дългосрочна политика на 
правителството?

- В момента включването 
в един такъв огромен про-
ект като „Бургас - Алексан-
друполис”, „Южен поток” 
или АЕЦ „Белене” ще до-
веде до рязко увеличаване 
на бюджетния дефицит и 
до разклащане на финан-
совата стабилност на дър-
жавата. 

▶

Димчо Михалевски:

отстъпване  
на няколко процента
През май 2006 г. министърът 
на икономиката и енергети-
ката в кабинета „Станишев” 
Румен Овчаров пристига 
на посещение в Москва и 
се среща с президента на 
„Газпром” Алексей Милер. 
Двамата обсъждат и петроло-
провода „Бургас - Алексан-
друполис”. Русия настоява да 
получи 51% от проекта. През 
есента на същата година се 
провежда среща между ру-
ския премиер Владимир Пу-
тин, българския президент 
Георги Първанов и гръцкия 
премиер Костас Караманлис, 
където на най-високо равни-
ще е приета декларация, спо-
ред която до края на годината 
трябва да има подписано 
споразумение. През пролетта 

на 2007 г. то е подписано от 
Путин, Караманлис и българ-
ския премиер Сергей Стани-
шев. Според споразумението 
България получава дял от 
24.5%, а Русия - искания 
мажоритарен пакет. 

Гласът на народа
Междувременно в района 
на Бургас започват поредица 
протести и подписки срещу 
изграждането на петроло-
провода. Мотивите на хората 
са, че той е опасен за приро-
дата и ще съсипе туризма 
в региона. През февруари 
2008 г. в Бургас се провежда 
пряко допитване, което обаче 
се проваля и не е валидно 
заради ниската активност. 
Въпреки това резултатът е 
еднозначен - едва 3% одо-
бряват тръбата. Следващата 

пролет допитване се про-
вежда и в Поморие. Този 
референдум вече е успешен, 
защото в него участват над 
60% от жителите на общи-
ната, а 98% казват „не” на 
петролопровода.

идването на ГЕРБ
В първите месеци след 
идването на власт пре-
миерът Бойко Борисов 
се среща с руския енер-
гиен министър Сергей  
Шматко. Борисов съобща-
ва, че България няма да 
взима решение за „Бургас 
- Александруполис”, преди 
да има екооценка. В петък, 
11 юни, премиерът обяви, 
че тръбопроводът няма да 
се строи, макар че още се 
чака ОВОС. Тя ще е готова 
през есента.

 Димчо Михалевски, регионален зам.-министър  
в кабинета „Станишев”                  Снимка емилия коСтадиноВа

▶

Евгени Чачев:

 Евгени Чачев, регионален министър в правител-
ството на оДС                                           Снимка марина ангелоВа

▶

Дължината на тръбата трябва да бъде

��� км, по�голямата част е в България

Между �� и �� млн. долара са очакваните
годишни приходи от транзитни такси

Предвижда се капацитетът да е между

�� и �� млн. тона годишно

По предварителни разчети стойността

на проекта е � млрд. долара

��% от собствеността е руска, България

има ��.�%, а Гърция � ��.�%

 Графика: Гриша Струнджев
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Източник: НСИ
Графика: Гриша Струнджев

хранителни продукти и безалкохолни напитки � намаление с �.�%
Движение на цените през май спрямо април ���� г.

алкохолни напитки и тютюневи изделия � увеличение с �.�%

облекло и обувки � увеличение с �.�%

жилища �наеми, текущ ремонт и поддържане�, вода, електроенергия, газ и други горива � няма промяна

жилищно обзавеждане, домакински уреди и принадлежности и обичайно поддържане на дома � намаление с �.�%

здравеопазване � увеличение с �.�%

транспорт � увеличение с �.�%

съобщения � няма промяна

свободно време, развлечение и културен отдих � намаление с �.�%

образование � няма промяна

ресторанти и хотели � намаление с �.�%
разнообразни стоки и услуги � увеличение с �.�%

транспорт � увеличение с �.�%
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През май статистиката 
отчете първата за тази 
година дефлация. Спрямо 
април потребителските 
цени са паднали с 0.2%. 
Така от началото на годината 
(май 2010 спрямо декември 
2009 г.) инфлацията достиг-
на 2.4%, а на годишна база 
(май 2010 спрямо май 2009 
г.) тя е 1.9%. За сравнение 
през април беше отчетена 
1.8% годишна инфлация, а 
през март - 1.3%.

През май
Най-голям принос за отри-
цателната инфлация през 
май има поевтиняването с 
0.9% на цените на храни-
телните продукти и безал-
кохолните напитки. Храните 
имат почти 50% тежест в 
потребителската кошница. 
През май са паднали цените 
на ориз, брашно, бял хляб, 
месо, колбаси, риба, сирене, 
яйца, зеленчуци. Разходите 
за жилищата - наеми, ре-
монт и поддържане, вода, 
ток и газ, остават на це-
ните от предишния месец. 
Жилищното обзавеждане 
е поевтиняло с 0.1%. Леко 
падат цените в ресторанти и 
хотели, местата за развлече-
ния и културен отдих.

Поскъпват обаче алкохол-
ните напитки и тютюневите 

и з -
д е -
лия с 
0 . 3 % , 
облекло-
то и обув-
ките - с 0.2%; 
здравните услуги 
- с 0.2%. През май 
най-много е поскъпнал 
транспортът - с 1.4%, за-
ради вдигане на цената на 
дизеловото гориво с око-
ло 3%, а на бензините - с 
0.5%.

Коментар
Годишна инфлация от 1.9%, 
макар и по-висока от пред-
ните месеци, не е източник 
на притеснение, коментира 
Десислава Николова, анали-
затор от Института за пазар-
на икономика. Според нея 
освен през май и в други лет-
ни месеци ще има дефлация. 
Миналата година четири 
поредни месеца - от май до 
август, се наблюдаваше де-

флация, а 
през септември 
инфлацията беше нулева.

Традиционното поевтиня-
ване на храните през лятото 
ще компенсира до известна 
степен предстоящото уве-
личение на парно, природен 
газ и електроенергия от 1 
юли, смята Николова. Спо-
ред нея отражението на по-
скъпите цени на парното ще 
е слабо, защото тази услуга 
е загубила много потреби-
тели и я има само в няколко 
града в страната. При 10% 
ръст на цената на парното 

о ч -
аквани-

ят ефект ще бъде 
около 0.1-0.2% допълни-
телна инфлация, показват 
сметки на ИПИ. По-скъпи-
ят газ пък по веригата до 
крайния потребител при-
добива символичен дял в 
потребителската кошница. 
Все още не е ясно с колко 
ще се увеличи цената на 
електроенергията, което ве-
че ще има по-широко отра-
жение. Засега се споменава 
поскъпване от 2%.

Трудно е да се прогнозира 
как ще се отрази на инфла-

ц и -
я т а 

вдига-
нето на 

цените на 
енергията, 

казва Калоян 
Стайков от Цен-

търа за икономи-
ческо развитие. При-

чината е, че вдигането 
на енергийните цени може 
да доведе до свиване на 
потреблението и оттам до 
натиск върху цените.

Прогнози
Заради по-високите ставки 
на акцизите, които започ-
наха да проявяват ефекта 
си върху потребителската 
кошница от април, инфла-
цията у нас ще продължи 
да държи годишни нива от 
над 1% до края на година-
та, е прогнозата на ИПИ. 
Поне още 20 години ще 
имаме положителна ин-
флация просто защото у 
нас текат процеси на до-

гонване, казва Николова. 
“Проблемът е в покри-

ването на критериите от 
Маастрихт, според които 
инфлацията не трябва да 
надвишава 1.5% от средно-
то ниво в трите страни от 
ЕС с най-ниска инфлация. 
Като се има предвид, че 
заради кризата вече има 
страни с отрицателна ин-
флация, това означава ние 
да отчитаме инфлация до 
1%, което е непостижимо”, 
казва Николова. 

Прогнозата на Центъра 
за икономическо разви-
тие е 2.5-3% инфлация в 
края на годината. Три са 
факторите, които движат 
инфлацията в момента у 
нас, казва Калоян Стайков. 
Два са външни - съотноше-
нието долар/евро и свърза-
ното с това поскъпване на 
горивата. 

Вътрешният фактор е 
изкарването на пари от фи-
скалния резерв, с което се 
увеличават наличностите 
на пари при все още па-
даща икономика. Според 
него също не съществува 
притеснение за нивото на 
инфлацията, защото във 
втората половина на го-
дината се очаква ръст на 
икономиката ни. 

Мила Кисьова

Инфлацията продължава 
с малки стъпки нагоре
През май е имало дефлация от 0.2%, но на годишна база  
поскъпването е 1.9%
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Търгът за жп линията Пловдив - 
Бургас беше прекратен
Причината е разлика-
та от близо 96 млн. лв. 
между предложената 
и прогнозната цена

"Национална компания Же-
лезопътна инфраструктура" 
прекратява рехабилитация-
та на железопътната линия 
Пловдив - Бургас, съобщиха 
от компанията. Причина-
та е, че фирмите, които са 
участвали в обществената 
поръчка, са дали по-висока 
цена с близо 96 млн. лв. 
Прогнозната стойност на 
прекратената поръчка е 330 
млн. лв. без ДДС, докато 
компаниите са предложили 
да изпълнят поръчката за 
426.23 млн. лв. без ДДС.

откъде са парите
Прекратяването е на осно-
вание на Закона за общест-
вените поръчки (ЗОП) във 
връзка със становище на 
Министерството на транс-
порта, информационните 
технологии и съобщенията 
(МТИТС) като управляващ 
орган по Оперативна про-
грама “Транспорт”, по която 
основно се финансира из-
пълнението на ремонтните 
работи. Общата стойност на 

Започва строителството на  
информационен център на река Дунав

Проектът струва 
около 30 млн. лв. и 
трябва да е готов до 
края на 2011 г.

В Русе започва изгражда-
нето на навигационен ин-
формационен център. Той 
ще дава сведения за със-
тоянието на речния път, за 
критичните точки по Дунав 
и за метеорологичните ус-
ловия. Новата система ще 
бъде в помощ при търсенето 
на изгубени товари, както и 

при инциденти. Името на 
проекта е “Създаване  на 
речна информационна сис-
тема в българския участък 
на река Дунав” (БУЛРИС), а 
бенефициент e ДП “Приста-
нищна инфраструктура”. 

Финансиране
Предвидената сума за из-
граждането на центъра е 30 
млн. лв. Той се финансира 
от Оперативна програма 
“Транспорт”. Министърът 
на транспорта, информаци-
онните технологии и съоб-

щенията (МТИТС) Алек-
сандър Цветков постави на-
чалото на строителството, а 
за финал се предвижда краят 
на 2013 г. Изпълнител на по-
ръчката е “Обединение БУЛ-
РИС 2009”. Строителството 
се налага с цел покриване 
на европейски изисквания. 
Европейският съюз иска от 
страните членки да разпола-
гат с логистични центрове, 
оборудвани с автоматизира-
ни системи за управление на 
транспортните процеси.  

Първата фаза включва 

предварителните проуч-
вания, проектирането на 
системата, разработването 
на тръжната документация 
и провеждането на търг за 
изграждане на основната 
инфраструктура на речната 
информационна система. 
Тя трябва да бъде реализи-
рана до края на следващата 
година. По този етап вече 
е започнала работа и ще 
бъдат спазени сроковете, 
обясниха от МТИТС. Вто-
рият етап е свързан с по-
строяването на нов речен 

информационен център в 
Русе, както и разширява-
не на обхвата на услугите  
и системата. Това трябва 
да се случи в рамките на 
две години, между 2010 и 
2012 г. 

Последната фаза трябва 
да бъде реализирана меж-
ду 2011 и 2013 г.Тогава се 
предвижда системата тряб-
ва да заработи с пълен ка-
пацитет и да се постигне 
пълно автоматизиране на 
транспортните и логистич-
ните процеси.

Ползи
Новият информационен 
център ще бъде включен 
към общата речна навига-
ционна система в ЕС. Така 
ще се постигне подобряване 
на речните информационни 
връзки между страните и до 
увеличаване броя на пре-
возените пътници. Ще се 
увеличи обемът на товарите 
между тях, което ще при-
влече и свежи инвестиции в 
модернизацията на приста-
нищната инфраструктура. 

Николета Цветкова

проекта е 374 млн. лв. От тях 
64% са безвъзмездна финан-
сова помощ от Кохезионния 
фонд на Европейския съюз. 
Останалите 36% ще бъдат 
осигурени от националния 
бюджет. Поръчката обхва-
ща проектирането на стро-
ителните работи и тяхното 
изпълнение.

Кандидатите
На 27 април бяха отворени 
ценовите оферти на три от 
осемте консорциума, които 
кандидатстваха за рехабили-
тацията на отсечката. Допус-
нати бяха офертите на бълга-
ро-италианския консорциум 
“Салчеф - Енергоремонт” 
и консорциум “ЛВ - ТСВ 
- ГСБ”, София, които канди-
датстват и за трите участъка 
на проекта. На Закона за об-
ществените поръчки и на из-
искванията на възложителя 
на онзи етап отговаряха още 
предложението на френска-
та TSO Chemin du corps de 
garde, която е кандидат само 
за участък 1.

Няма апликационна 
форма
Преди дни бившият транс-
портен министър Петър 
Мутафчиев обвини сегаш-

▶ вътрешният одит на министерството не е установил нарушения при провеждането на търга, каза минис-
търът на транспорта Александър Цветков
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ното правителство, че не 
се усвояват еврофондовете. 
Той даде за пример именно 
рехабилитацията на жп от-
сечката Пловдив - Бургас. 
Мутафчиев беше категори-
чен, че апликационна форма 
за Пловдив - Бургас няма. 

Той каза, че търгът е отме-
нен ден преди официално от 
НКЖИ да го съобщят. Ако 
са верни думите на министъ-
ра на транспорта, че търгът 
е бил прозрачен и честен, 
защо се анулира, риторич-
но попита той. Явно има 

други причини, коментира 
Мутафчиев.

Пред в. “24 часа” транс-
портният министър Алек-
сандър Цветков е уточнил, 
че вътрешният одит на ми-
нистерството не е устано-
вил нарушения при провеж-

дането на търга. Въпреки 
това обаче в края на мина-
лата седмица министърът 
по еврофондовете Томислав 
Дончев съобщи, че общест-
вената поръчка за търга се 
проверява от МВР.

Екип на в. "Пари"

в българо-румънската част на реката това е първата подобна речна информационна система ▶

снимка марина ангелоВа

снимка емилия костадиноВа
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Отново 
приемат 
проекти по 
“селската 
програма”

Земеделците пак могат да 
кандидатстват за евросуб-
сидии по Програмата за 
развитие на селските райо-
ни (ПРСР). Заявления вече 
може да се подават по 8 
мерки, а от 1 септември по 
още 4, обяви министърът 
на земеделието и храните 
Мирослав Найденов (вж. 
карето). Със старта на но-
вия прием ще започне и 
информационна кампания 
за потенциалните бенефи-
циенти. 

Набирането на заявления 
по програмата бе временно 
спряно заради натрупаните 
около 11 хил. необработени 
проекти. В момента броят 
им е свит до 1800, като 
до края на септември и те 
трябва да бъдат прегле-
дани, казват от Държавен 
фонд “Земеделие” (ДФЗ). 
За в бъдеще оттам обеща-
ват да се спазва срокът за 
обработване на проектите 
от максимум 5 месеца, за 
да не се стига до нови за-
бавяния.

“Целта ни е оттук ната-
тък да улесним бенефи-
циентите и да повишим 
усвояемостта по програма-
та”, коментира министърът 

на земеделието и храните 
Мирослав Найденов. 

Последните 
новости 
“Процедурите за кандидат-
стване вече са опростени 
и ще се запази темпът на 
обработка на проектите”, 
коментира Калина Илиева, 
изп. директор на Държа-
вен фонд “Земеделие”. Тя 
допълни, че вече може да 
се кандидатства за евро-
субсидии за реставриране 
на църкви, икони, изграж-
дане на олтари и др. По 
думите й бенефициенти 
може да бъдат местните 
подразделения на различни 
вероизповедания, не само 
Българската православна 
църква. В същото време 
вече няма да се набират 
проекти, свързани със съз-
даването на стопанства за 
млади фермери и закупува-
не на земеделска техника 
по мярката за “Модерни-
зиране на земеделски сто-
панства”.

Общините ще може да 
кандидатстват по две мер-
ки, но те ще се отворят чак 
през септември. Пред тях 
вече ще се поставя ново 

С 10% се увеличават 
субсидиите по Европейския 
план за икономическо 
възстановяване

Средствата са за смет-
ка на техническата 
помощ на Програмата 
за развитие на селски-
те райони

Над 3 млн. лв. е стойност-
та на информационната 
кампания по Програмата 
за развитие на селските 
райони (ПРСП). Тя стар-
тира вчера и ще се про-
вежда в продължение на 
една година. Средствата се 
осигуряват чрез техниче-
ската помощ, предвидена 
за програмата. Най-голяма 

част от бюджета е насоче-
на за реклама в печатните 
издания - около 800 хил. 
лв. Предвижда се потен-
циалните бенефициенти 
да бъдат запознати с въз-
можностите за кандидат-
стване чрез телевизионни 
клипове, радиоизлъчвания, 
билбордове и брошури. 
Рекламното послание на 
кампанията е “Европейски 
пари за правилното място 
- българското село”. Автор 
на рекламата е рекламна 
агенция “Киви”, уточниха 
от Министерството на зе-
меделието и храните.

Досега
“Тези пари не може да бъдат 
използвани за други цели 
освен за информационни 
кампании и не смятам, че 
трябва да търпим критики”, 
коментира министърът на 
земеделието и храните Ми-
рослав Найденов. По негова 
оценка предишните кампа-
нии не са били достатъчни 
и още по-малко ефективни 
- тъй като се е стигало до 
предаване от уста на уста 
кога и за какво може да се 
кандидатства, както и към 
коя консултантска компания 
да се обърне бенефициентът, 

ако иска проектът му да е 
успешен. 

“Бонус”
Междувременно няколко на-
ционални телевизии продъл-
жиха да излъчват рекламни 
клипчета във връзка с кампа-
нията за директни плащания 
на площ. Тя изтече на 9 юни, 
т.е. преди около седмица. 
“Дали са ни бонус”, комен-
тира за в. “Пари” министър 
Найденов. “Колегите са се 
объркали”, пък бе комента-
рът на Калина Илиева, изп. 
директор на Държавен фонд 
“Земеделие”.

Над 3 млн. лв. от евросубсидиите 
отиват за информационна кампания

 вчера започна приемът по 8 мерки на Програмата за развитие на селските райони,                                     а от 1 септември - по още 4, обяви министърът на 
земеделието Мирослав Найденов  снимка боби тошеВ
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ограничение - за да канди-
датстват с нови проекти, 
първо трябва да са приклю-
чили старите си.

Повече 
субсидии
Със старта на новия прием 
се увеличават с 10% субси-
диите по т.нар. Европейски 
план за икономическо въз-
становяване (ЕПИВ), съоб-
щи Илиева. Планът пред-
вижда предоставянето на 
допълнителни средства за 
страните членки с цел пре-
одоляване на последиците 
от световната икономиче-
ска криза. Така например 
средствата за малки и сред-
ни предприятия, свързани 
с преработката на биосу-
ровини, се увеличават до 
60%. За проекти, свързани 
с възобновяеми енергийни 
източници (ВЕИ), отпуска-
ната субсидия се увеличава 
до 80%. 

Общо 36.83 млн. лв. са 
предвидени по ЕПИВ, съ-
общи Илиева. По думите й 

средствата ще бъдат израз-
ходвани в три приоритетни 
сектора. Най-голям дял 
от тях ще отиде за сектор 
“Води” - 56%. На второ 
място са субсидиите, пред-
назначени за възобновя-
еми енергийни източници 
- 35%. За преструктури-
ране на млечния сектор 
са заделени 9% от общия 
ресурс.

Парите 
по програмата
Вече 30% от средствата, 

предвидени по ПРСР, са 
договорени, а изплатените 
са около 20%, коментира 
министър Найденов. Във 
връзка с изчерпването на 
субсидиите по отделни 
мерки вече се говори за 
прехвърляне на средства 
в рамките на програмата. 
“Това ще е възможно едва 
след междинния отчет по 
програмата”, коментира 
зам.-министърът на земеде-
лието и храните Светлана 
Боянова. Той трябва да се 
подготви през септември.

Към момента бюджетът 
по мерките, които ще стар-
тират, е ориентировъчно 
около 0.5 млрд. лв. Той 
обаче може да бъде увели-
чен за сметка на проекти, 
които са подадени, но няма 
да получат одобрение. В 
същото време парите по 
отделни мерки може да 
бъдат изчерпани за целия 
срок на програмата до 2013 
г., ако интересът към тях е 
прекалено голям, обясня-
ват от ДФЗ.

Дарина Черкезова
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Общините поискаха да 
не плащат държавни такси 
Плевнелиев отново 
призова за децентра-
лизация, но не зае 
позиция по исканията 
на общините

Националното сдружение 
на общините в Република 
България (НСОРБ) пред-
ложи членовете му да бъ-
дат облекчени, като бъдат 
освободени от плащането 
на държавни такси. Сдру-
жението предлага и да бъде 
подготвен изцяло нов закон 
за местните финанси. Иде-
ите бяха представени от 
председателя на НСОРБ и 
кмет на Смолян Дора Янко-
ва. Това стана по време на 
семинар на асоциаците на 
местните власти, който бе 
открит от министъра на ре-
гионалното развитие Росен 
Плевнелиев. Тя припом-
ни, че след актуализацията 
на бюджета приходите на 
общините ще намалеят с 
30% от 1 юли. Освен това 
местните приходи са се 
свили с близо 14.8% за 
2009 г. спрямо предходната 
и продължават да намаля-
ват. Според нея това е пре-
калено тежък удар, който 
общините няма да могат 
да понесат. 
 
Свиване 
на приходите
По-малко са постъпленията 
от местните данъци. Основ-
ната причина е голямото 
намаляване на приходите от 
сделки с имоти. Продажби-
те на общинско имущество 
също са намалели, което 
означава, че средствата от 
това перо също са с по-ни-
ски стойности. С цел да се 
намери решение на общин-
ските проблеми НСОРБ е 
предприело периодично 
извършване на анализ на 
общинските бюджети. Па-
ралелно с това изводите от 
анализа се предоставят на 
централата власт.

Столична община 
В Столичната община ефек-
тът от кризата се смекчава, 
защото градът е привлека-

 вчера започна приемът по 8 мерки на Програмата за развитие на селските райони,                                     а от 1 септември - по още 4, обяви министърът на 
земеделието Мирослав Найденов  снимка боби тошеВ
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телен за чуждите инвести-
ции, каза заместник-кметът 
на община София Минко 
Герджиков. По думите му 
това се дължи на факта, че 
тя отговаря на европейски-
те икономически стандар-
ти. Външните вложения се 
привличат от ежегодното 
увеличаване на работната 
ръка. Всяка година на тру-
довия пазар излизат между 

7 и 8 хил. квалифицирани 
работници, обяснява още 
Герджиков. През 2009 г. 
размерът на чуждите ин-
вестиции в страната е бил 
3.2 млрд. лв., а в София 
са вложени 2.2 млрд. лв. 
от тях. 

По данни на общината 
безработицата в столицата 
е 3%. Освен това средните 
заплати са с 40% по-високи 

в сравнение с нивото им в 
страната. 

Николета Цветкова

Правителството трябва да позволи общините 
да управляват своите бюджети по-ефективно
Сдружението е подгот-
вило за правителтвото 
комплекс от предложения 
за мерки, с които то би 
могло да помогне за пре-
одоляването на кризата. 
Според нас то трябва 
да даде възможност на 
общините да управляват 
своите бюджети по-ефек-
тивно. Като тук да бъдат 
включени и преходните 
остатъци. 

Друга мярка, която ние 
предлагаме, е общините 
да бъдат освободени от 
държавни такси. Освен 
това имаме предложения 
и за законови промени. 
Те са за съставянето на 

Дора Янкова, 
председател на националното 
сдружение на общините в 
Република българия

Това, че ние сме в мрежа, 
ни прави по-силни. 
Гласът ни трябва да става 
по-силен, за да стават 
по-стабилни нашите 

правителства. Важно е и 
местните, и националните 
власти да бъдат коректни 
към гражданите и актив-
но да общуват.

Мнение

Важно е и 
местните, 

и националните 
власти да бъдат 
коректни и ак-
тивно да общу-
ват
нов закон за местните 
финанси. Изготвили сме 
и план за по-поносима 
редукция на държавните 
трансфери.

Справка
Мерките, които стар-

тират от 14 юни, са:
 121 “модернизиране на 

земеделските стопан-
ства” - от 14 юни до 15 
август - за инвестиции по 
европейски план за иконо-
мическо възстановява-
не (еПиВ). от 19 юли до 15 
август - за инвестиции по 
гарантираните бюджети.  

122 “Подобряване на ико-
номическата стойност 
на горите” - от 14 юни до 15 
август.

123 “Добавяне на стой-
ност към земеделски и гор-
ски продукти” - от 14 юни 
до 18 юли - за всички допус-
тими сектори, включи-
телно еПиВ. от 19 юли до 
15 август - само за инвес-
тиции по еПиВ.

141 “Подпомагане на полу-
пазарни стопанства в 
процес на преструктури-
ране” - от 14 юни до 18 юли 
- за всички допустими сек-
тори, включително еПиВ. 
от 19 юли до 15 август 
- само за инвестиции по 
еПиВ.

223 “Първоначално залеся-
ване на неземеделски земи” 
- от 14 юни до 15 август.

226 “Възстановяване 
на горския потенциал и 
въвеждане на превантив-
ни дейности” - от 14 юни 

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

до 15 август.
311 “Разнообразяване към 

неземеделски дейности” 
- от 14 юни до 18 юли за 
всички допустими инвес-
тиции, включително 
по еПиВ. от 19 юли до 15 
август - инвестиции само 
по еПиВ.

312 “Подкрепа за съз-
даване и развитие на 
микропредприятия” - от 
14 юни до 18 юли за всички 
допустими инвестиции, 
включително по еПиВ. от 
19 юли до 15 август - инвес-
тиции само по еПиВ.

от 1 септември ще 
се набират проекти по 
мерки:

111 “Професионално обуче-
ние, информационни дей-
ности и разпространение 
на научни знания”.  

313 “насърчаване на 
туристическите дей-
ности”.

321 “основни услуги за 
населението в селските 
райони”.

322 “обновяване и раз-
витие на населените 
места”.

вече няма средства за 
проекти по мерки:

112 “създаване на стопан-
ства за млади фермери”.

121 “модернизиране на 
земеделски стопанства” 
в частта за закупуване на 
земеделска техника. 

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶

22
▶ хил. души са новореги-
стрираните граждани на 
столицата през 2009 г.

 Министърът на регионалното развитие Росен Плевнелиев откри третата 
среща на президентите на асоциациите на местни власти от Югоизточна Ев-
ропа от Мрежата на асоциациите - NALAS  снимка боби тошеВ

▶

снимка емилия костаДиноВа
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Великобритания намали 
прогнозата си за растеж 

Едва 2.6% се  очаква 
да е икономическият 
растеж до края на 
годината

Новосъздадената през май 
служба, отговаряща за бю-
джета на Великобритания, 
публикува вчера мрачна 
прогноза за икономиче-
ското развитие и публич-
ните финанси на страната. 
Агенцията, създадена от 
коалиционния кабинет на 
министър-председателя 
Дейвид Камерън, предвиж-
да икономически растеж от 
2.6% през 2011 г., което е 
по-малко от обявените от 
предишното правителство 
3.25%. Цифрите обаче са 
по-добри и от предвари-
телно очакваното нара-
стване с 2.2%. 

Дълг
Великобритания успя да 
натрупа рекордните 156 
млрд. GBP дълг за предиш-
ната фискална година, коя-
то приключи на 5 април. 
Според службата за бю-
джета брутният вътрешен 
продукт на Острова ще 
нарасне с 1.3% през тази 
и с 2.8% през следващата 
година. 

Последствия 
Последните прогнози на 
агенцията ще дадат осно-
вание на кабинета да пред-
стави следващата седмица 
спешен бюджет с мерки 
за сурови съкращения в 
обществените разходи и 
увеличаване на приходите 
като опит за намаляване на 
дефицита. 

Една от очакваните про-

мени в резултат на обявена-
та прогноза е вдигането на 
ДДС от 17.5 на 20%, за ко-
ето се говори напоследък, 
коментират икономистите. 
Друга промяна може да е 
увеличаването на данъка 
върху капиталовите печал-
би до 40%, което също е 
обсъждано през последни-
те няколко години. 

Очакването за съкраще-
ния в разходите намали 
доверието в бизнеса до 97 
пункта през май от 103.3 
пункта през април. Данните 
са от проучване на Business 
Trends и показват най-го-
лям спад на показателя от 
1995 г.

Реакция 
Профсъюзите обвиниха 
правителството, че използ-
ва данните като извинение 

за прокарване на драконов-
ски мерки. Според тях по-
литика на последователна 
подкрепа на икономиката 
от страна на правителство-
то е за предпочитане пред 
свиване на разходите и ин-
вестицията ще се възвърне 
многократно. 

Основанието на прави-
телството за създаване на 
новата агенция беше да 
създаде условия за незави-
сима оценка на публичните 
финанси и икономиката за 
всеки доклад за бюджета, 
както и да получава незави-
сими прогнози. Министъ-
рът на финансите Джордж 
Озбърн коментира, че пре-
дишната система изкуша-
ва правителството да дава 
ранни оптимистични пред-
положения за оправдаване 
на разходните планове. 

Меркел и Саркози 
търсят сближаване на 
позициите си за кризата 
Германия и Франция 
са с различно виждане 
за икономическата 
политика на ЕС

Ръководителите на Герма-
ния и Франция се срещнаха 
вчера, три дни преди сре-
щата на върха със страните 
от Европейския съюз, за 
да изгладят различията си 
относно промените, които 
трябва да бъдат въведени 
след възникналата дългова 
криза.  

Разногласия
Срещата между германския 
канцлер Ангела Меркел и 
френския президент Нико-
ла Саркози беше предвиде-
на за миналата седмица, но 
се отложи поради “труд-
ности с графика”. Това да-
де материал за слухове за 
разрив между двете страни. 
Разногласията са породени 
от различното виждане за 
икономическата полити-
ка и координацията както 
между 27-те страни от ЕС, 
така и между 16-те членки 

на еврозоната.
Франция настоява за т. 

нар. икономическо прави-
телство за еврозоната, ко-
ето да провежда редовни 
събирания и чиято адми-
нистрация да се ръководи 
от секретариат.

Германия е против и ис-
ка по-добра координация 
вътре в ЕС, по-строги на-
казания за фискално про-
винилите се страни и неза-
висимост на Европейската 
централна банка. 

Предпочитания
При посещението си в 
Берлин миналата седмица 
председателят на ЕС Хер-
ман ван Ромпой като че ли 
изрази подкрепа за Меркел, 
докато Италия и Испания 
дават знаци, че предпочитат 
варианта на Франция. 

Досега и двете страни 
се опитват да действат ка-
то екип. Пример за това 
е общият им призив за 
по-бързи действия за ре-
гулиране на финансовите 
пазари преди срещата на 
Г-20 в Канада.

Белгия е пред труден избор 
за съставяне на правителство
Поне четири партии 
са необходими, за да 
се сформира управля-
ваща коалиция

Предстоят трудни консул-
тации за създаване на ко-
алиционно правителство 
между фламандските сепа-
ратисти, които спечелиха 
най-много места в парла-
мента на изборите в неделя, 
и социалистите франкофо-
ни. Белгия иска да избегне 
дългите преговори, защото 
те може да направят стра-
ната уязвима за финансо-
вите пазари. Поне четири 
партии ще са необходими 
за създаване на коалиция. 
Вчера крал Албер Втори се 
срещна с множество пар-
тийни ръководители както 
от Фландрия, така и от Ва-
лония. 

Предварителни 
резултати
По предварителни дан-

ни сепаратистката партия 
Нов фламандски алианс с 
ръководител Барт де Вебер 
от холандскоезичната част 
Фландрия си е осигурила 
27 места от 150-местния 
парламент. Социалистите с 
ръководител Елио ди Рупо 
взеха 26 места и спечелиха 
във франкофонска Вало-
ния. Християндемократи-
те на бившия министър-
председател Ив Льотерм 
загубиха 6 места и ще 
имат 17. Въпросът обаче е 
как ще изглежда страната 
при този изборен резултат, 
след като фламандските 
сепаратисти настояват за 
по-голяма независимост 
на Фландрия. 

Разделение 
Белгия, която има населе-
ние от 10.5 млн. души, от 
години е разделена на две. 
60% от населението са във 
Фландрия, която е и по-
богатата част и живее с 
усещането, че субсидира 

по-бедната Валония. Във 
време на съкращаване на 
разходите това е сериозен 
повод за разногласия. Дъл-
гът на страната през 2009 
г. беше 97% от БВП и се 
очаква да надмине 100% 
през следващата година. 
В столицата Брюксел се 
намират щаб-квартирите на 
Европейския съюз и НАТО. 
От 2007 г. досега са се сме-
нили четири правителства 
и трима министър-предсе-
датели. 

Настоящата управленска 
криза трябва да бъде ре-
шена бързо, защото Белгия 
поема ръководството на 
ЕС от 1 юли. Появиха се 
и коментари, че ако стра-
ната остане дълго време 
без правителство, може да 
бъде намален кредитният 
й рейтинг.

Капиталовите пазари ре-
агираха на новината вчера, 
като увеличиха премията по 
десетгодишните облигации 
на Белгия с четири пункта. 

Индустрията в еврозоната над-
мина очакванията през април
Нарастването е 
водено от търсенето 
на междинни стоки 
и износа

Производството в 16-те 
страни с единната евро-
пейска валута се увеличи 
с 0.8% през април, водено 
от търсенето на междинни 
стоки като стомана, посоч-
ват данни на официалната 
статистика от вчера. Прог-
нозата на икономистите 
беше за нарастване от 0.5%, 
посочва Bloomberg. Спря-
мо година по-рано скокът 
е 9.5%, най-голямо увели-
чение от началото на съ-
бирането на данните през 
1991 г. 

Съживяването на износа 
помага на икономиката в 
еврозоната, след като по-
требителските разходи на-
маляха. Индустрията обаче 
забави ход през май и това 
даде основание предсе-
дателят на Европейската 
централна банка Жан-Клод 

Трише да коментира ми-
налата седмица, че иконо-
миката на еврозоната ще 
нараства с “променливо 
темпо” през тази година. 

Производството на меж-
динни стоки се увеличи с 
2.2% през април спрямо 
март, когато увеличението 
беше 1.1%. През април са 
произведени с 1.1% пове-

че капиталови стоки като 
производствени машини, 
докато електроенергията е 
с 0.9% по-малко. 

Във всичките 27 стра-
ни членки на Европейския 
съюз производството се е 
увеличило през април с 5% 
спрямо март тази година и 
7.8% спрямо април година 
по-рано.  

индустрията в еврозоната нарасна с 0.8% през  
април   снимка bloomberg

▶

Коалиционното правителство на премиера Дейвид Камерън очаква по-малък икономически растеж през след-
ващата година   снимка bloomberg

▶

въпреки различията си германският канцлер Меркел 
и френският президент Саркози работят за единна 
политика в ЕС снимка reuters

▶
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Условията за кредити-
ране на недвижимости 

са много по-консервативни, 
отколкото преди кризата

 Левон Хампарцумян, гл. изпълнителен директор 
на УниКредит Булбанк

Ново увеличение с 8%  
на ипотечните кредити
Ипотечните кредити са се 
увеличили с още 8% през 
май спрямо предходния ме-
сец, показват данните на 
„КредитЦентър” за пазара 
на жилищните кредити. 
През април увеличението 
на месечна база беше 6.5%, 
припомнят от БНБ. Сред-
ният размер на ипотечните 
кредити е намалял от 38.4 
хил. ЕUR през април до 
36.4 хил. EUR. Причината 
за това са по-ниските цени 
на жилищата, посочват от 
„КредитЦентър”.

активност
Ръстът на жилищните заеми 
се дължи основно на заси-
лената рекламна активност 
на банките. Напоследък те 
са още по-настъпателни. На 
пазара се появиха и рекла-
ми, според които финансо-
вите институции покриват 
до 100% от цената на имо-
тите. „Банките сега се над-
преварват в предложенията 
си за ипотечни кредити”, 
коментира Виолина Мари-
нова, главен изпълнителен 
директор на Банка ДСК. 
И според „КредитЦентър” 
ръстът е резултат от актив-
ната маркетингова полити-
ка на банките. 

Ценова война
„Очакванията ни са през 
следващите месеци ипотеч-
ни кредити да се теглят пре-

В следващите месеци ще се отпускат заеми за жилища,  
договорени на по-ниски цени

Банките предпочитат  
да финансират жилища
Кредитната дейност на 
всички банки се обръща 
към ипотечното кредити-
ране. Това се вижда и от 
рекламите. Сега между 
банките има голяма кон-
куренция при ипотечното 
кредитиране. 

Банките са склонни да 
отпускат и потребител-
ски и фирмени заеми. 
Друг е въпросът дали 
има проекти, които си 
заслужават. 
Ипотечните кредити са 
по-сигурни от гледна точ-

хората взи-
мат кредити 

не за спекулация, а 
за задоволяване на 
реални нужди

Настъпление
Петте банки, 
отпуснали най-
много ипотеки 
В края на март петте 
банки, които са отпус-
нали най-много ипотеч-
ни кредити, са:
▶ Банка ДСК - 2.52 млрд. лв.
▶ ОББ - 1.35 млрд. лв.
▶ УниКредит Булбанк - 
1.46 млрд. лв.
▶ Пощенска банка - 778.4 
млн. лв.
▶ Банка Пиреос България 
- 472.5 млн. лв.

Тошев. „В София хората 
се интересуват повече и 
от развитието на пазара на 
недвижими имоти, както и 
от условията. Заради това 
избират евровите кредити”, 
обясни Маринова.

Най-много ипотечни кре-
дити през май са взели хора 
на възраст между 26 и 35 
години. Те са повече от 
половината кредитополу-
чатели на жилищни заеми. 
Най-предпочитаният срок 
за погасяване на изтегления 
кредит продължава да бъде 
между 16 и 20 години.

Лоши кредити
Въпреки че ипотечни-
те кредити се увеличават, 
банкерите не очакват това 

димно за имоти, договорени 
на по-ниска цена от средната 
за района и типа жилище”, 
коментира изпълнителният 
директор на „КредитЦентър” 
Тихомир Тошев. По-ниската 
цена освен по-голяма гаран-
ция за получаване на кредит 
е и сигурност, че обезпе-
чението няма да загуби от 
стойността си. 

През май 18% от клиен-
тите са успели да догово-
рят цена, по-ниска от тази, 
определена от независим 
оценител, става ясно от 
анализа. 

разпределение
Сделките с финансиране 
между 50 и 60% са най-
много. Повече от 22% от 
кредитополучателите фи-
нансират покупката на жи-
лище със 60 до 70%, а тези, 
които използват външно 
финансиране за покупка на 
жилище между 70 и 80%, 
са 1/4 от всички кредитопо-
лучатели.

Съотношението на еврови 
към левови кредити е 94/6, 
посочват от „КредитЦен-
тър”. В столицата обаче то 
е 98/2, в Бургас е 90/10, В 
Пловдив - 91/9, а във Варна 
- 92/8. „Причината за по-
добно разпределение е, че в 
по-малките градове хората 
държат на левовите креди-
ти, въпреки че лихвите по 
тях са по-високи”, обясни 

Ръстът няма да увеличи 
лошите кредити в сегмента
Има оживление при 
ипотечните кредити и 
това е много добра нови-
на. Ръстът няма да доведе 
до влошаване на банко-
вите портфейли, защото 
условията са по-различни. 
Сега цените са в равновес-
на точка и хората взимат 
кредити не за спекулация, 
а за задоволяване на реал-
ни нужди. 

Имаше увеличение на 
лихвените нива от около 
1-1.5%, но това не се отра-
зи на интереса на кредито-

ка на обезпечението. 
Не очаквам да има ръст 
на необслужваните жи-
лищни кредити. 

Затегнали сме условия-
та, при които одобрява-
ме кредитополучателите 
и кредитиране само хора 
с добри доходи. 

Ръстът при ипотечни-
те заеми ще продължи. 
Традиционно лятото е 
по-активен сезон  
за този сегмент от порт-
фейла ни. 

Виолина маринова
гл. изпълнителен директор на 
Банка ДСК

да се отрази на броя на 
необслужваните заеми. Те 
се обединяват около мне-
нието, че необслужваните 
жилищни заеми ще продъл-
жат да са най-малката част 
от портфейла на банките. 
Причината за това е, че хо-

рата вече теглят заем само 
при осъзната нужда, когато 
са сигурни за доходите си. 
„Кризата направи хората 
по-отговорни”, коментира 
Тошев. Виолина Маринова 
обясни, че банките са затег-
нали още повече условията 

и отпускат заем само на хо-
ра, които ще могат да го из-
плащат. Според последната 
статистика на БНБ в края на 
април необслужваните жи-
лищни заеми са с най-малък 
дял - 12.61%.

радослава Димитрова

получателите. Това е така, 
защото сега кредитите са 
по-добри, a ниските цени 
на недвижимите имоти 
компенсират по-високите 
лихви. 
Жилищните кредити ще 
продължават да се уве-
личават, сега банките се 
стремят точно към това. 

Стилиян Вътев,
гл. изп. директор на ОББ

Затегнали 
сме условията 
за отпускане 

на кредити

Банките залагат на активна реклама, а тя вече дава отражение върху обема на 
отпуснатите кредити                  СнимКа маРина ангелОВа

▶
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Блокбастърът е мъртъв... Да 
живее блокбастърът! Горе-
долу това са скандирани-
ята, които се чуват откъм 
скамейката на анализатори 
и специалисти по фармацев-
тичната индустрия. Ерата 
на масовите медикаменти, 
които „разбиват” аптечните 
каси и носят годишни при-
ходи от над 1 млрд. USD 
(пазарното определение за 
лекарствен „блокбастър”), 
все повече губи инерция. 
Най-очевидната причина е 
едновременното изтичане 
на патентите, а оттам и из-
ключителното право за про-
изводство на лекарствените 
икони на последните две 
десетилетия. Но при вни-
мателен поглед проличава, 
че това е по-скоро поводът 
за краха на доминиращия 
фармацевтичен модел. При-
чините се коренят в години 
на погрешни решения и про-
пуснати възможности.

история
Зародишът на сегашния мо-
дел от огромни вертикално 
интегрирани фармацевтични 
гиганти започва да се оф-
ормя през 90-те години на 
миналия век, когато донякъ-
де целенасочено, донякъде 
случайно („Виагра” е било 
разработвано и тествано ка-
то лекарство срещу ангина, 
докато екипът не попада на 
небезизвестните странични 
ефекти) от развойните ка-
нали на водещите компании 
(Pfizer, AstraZeneca, Eli Lilly, 
Merck&Co., Novartis, Sanofi-
Aventis, Bristol-Myers Squibb 
и др.) започват да излизат 
днешните блокбастърни ле-
карства. Тъй като третират 
широко разпространени бо-
лести и симптоми, а законо-
вите рамки им осигуряват 
двадесетгодишно монополно 
производство, те се налагат 
бързо и в рамките на няколко 
години прескачат едномили-
ардния праг. Проблемът се 
появява, когато тези 20 годи-
ни изтекат, т. е. през 2010 и 
следващите няколко години. 

последици
С отпадането на първоначал-
ния патент пада и изключи-
телното право за производ-
ство, държано от развойната 
компания. Смята се, че 20 
години е достатъчен период, 
през който да се възвърне 
милиардната инвестиция по 
разработването, тестването и 
налагането на пазара на едно 
лекарство. По изчисления на 
консултантската компания 
Bain&Company само през 
периода 1995-2002 г. разхо-

дите по пускането на едно 
лекарство на пазара скачат 
с 55% - от 1.1 млрд. USD на 
1.7 млрд. USD. Това, кое-
то следва след 20-те години 
монопол (или малко повече 
заради различните лицензни 
удължавания), е кошмарът 
на всички компании от т. 
нар. Голяма Фарма - залива-
нето на пазара с идентични, 
но по-евтини варианти на 
лекарството, при което при-
ходите, които то генерира за 
компанията, падат с 40, 60 и 
дори 70%. 

Дебнене
Този спад ще изпитат или 
вече изпитват лидерите на 
фармацевтичния пазар, кога-
то ексклузивните им патенти 
отпаднат в рамките на тази 
и следващите две години. В 
очакване през тази година да 
изтече лицензът на препарата 
за холестерол Lipitor (държан 
от Pfizer) - най-продаваното 
лекарство в света с приходи 
от 11.4 млрд. USD само за 
2009 г., двете водещи гене-
рични компании - израелска-
та Teva Pharmaceuticals (па-
зарна капитализация 189.7 
млрд. USD) и индийската 
Ranbaxy Laboratories (пазар-
на капитализация 184 млрд. 
USD) - вече имат готови ва-
рианти. Още поне 27 големи 
патента изтичат в периода 
2010-2012 г. 

решения
Под заплаха от последващо 
свиване на приходите и по-
ради липса на подходящи 
заместители (все по-голяма 
част от продуктовите порт-
фейли на „Голямата Фарма” 
е заета от „зрели” лекарства, 
т. е. на повече от 10 години) 
фармацевтичните лидери 
търсят изход в придобиване-
то на чужди компании, чрез 
които да влеят свежа кръв в 
изтъняващите си развойни 
линии. Най-търсените са, от 
една страна, тези с одобрени 
лекарства, в късните етапи на 
развойния процес и от друга, 
с готови биотехнологични 
медикаменти.

През последните години 
има тенденция оригиналните 
конвенционални лекарства 

Големите производите-
ли изкупуват  
генерични компании,  
за да попълнят  
продуктовите си линии

Изтичащите патенти носят загуби 
на фармацевтичните гиганти

55
▶ процента са нарасна-
ли разходите по пуска-
нето на пазара на ново 
лекарство между 1995 и 
2002 г., сочат данни на 
Bain&Company 

да се заменят с биотехноло-
гични медикаменти, които 
нямат странични ефекти, ка-
за изпълнителният директор 
на Асоциацията на чуждите 
производители на лекарства 
Диян Денев за в. „Пари”. 
По думите му обаче те са 
прекалено скъпи и почти не 
присъстват на българския 
пазар.

консолидация
Под натиска на тези съобра-
жения 2009 г. беше годината, 
когато консолидацията на 
фармацевтичния пазар ста-
на очевидна за всички. Три 
мегасливания дадоха тона. 
Първи бяха Pfizer и Wyeth. 
Сделката за 68 млрд. USD 
трябва да помогне на Pfizer 
да обезпечи приходите си 
след изтичане на лиценза 

на Lipitor през тази година. 
Споразумението доведе и до 
орязване на разходите чрез 
съкращения, които се очаква 
да засегнат близо 20 000 ду-
ши. План за съкращаване на 
15% от общата работна сила 
фигурираше и при сливането 
на Merck&Co и Schering-
Plough на обща стойност 
41.1 млрд. USD. Но както 
и при третата от сделките 
на 2009 г. - придобиването 
на Genentech от Roche за 
41 млрд. USD, решаващото 
съображение се изразява в 
попълването на продуктовата 
линия с нови „блокбастъри”, 
или доходоносни нишови 
лекарства. 

алтернативи
Придобиването на нови 
„дойни крави” обаче, освен 

че е скъпо, е и временно 
решение. Затова все пове-
че фармацевтични гиганти 
търсят други дългосрочни 
решения - разчупване на 
интегрирания модел чрез 
изнасяне на част от развой-
ната дейност към външни 
лаборатории. Друг вариант 
е преориентиране към би-
отехнологични или тясно 
специализирани етични ле-
карства, които е малко веро-
ятно да бъдат „саботирани” 
от генерични конкуренти. 
Придобиването на генерич-
ни компании и нахлуване-
то на по-малко преситени 
пазари също е възможно 
решение. 

Следва продължение
Очакваните сривове в прихо-
дите през следващите години 

след навлизането на генерич-
на конкуренция принудиха 
„Голямата Фарма” да търси 
лесен изход чрез изкупуване 
на това, което й липсва - це-
ли компании с иновативни 
продуктови линии. Но ефек-
тивността и иновативността 
имат граници и една от тях 
е размерът на фирмата. За-
това в бъдеще все по-често 
гигантите ще трябва да „де-
легират” част от дейността 
си на външни изпълнители 
и да се фокусират върху това, 
което носи истинска добаве-
на стойност. Така по време 
на залеза на блокбастърите 
от „Фармавуд” вече просве-
тват звездите на специали-
зираните нишови лекарства 
и на евтините „независими” 
генерици. 

марина Узунова

▶ Фармацевтичните компании, които разработват нови медикаменти, имат 20 години, за да си възвърнат инвестициите. След това те трябва да търсят други начини да 
запазят продажбите си снимкa reuters  
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Изтичащите патенти носят загуби 
на фармацевтичните гиганти

Бъдещето на лекарствената индустрия  
е в биотехнологичните препарати
През последните 
месеци се наблюдава тен-
денцията много патенти на 
оригинални медикаменти 
да изтичат. През послед-
ните години оригиналните 
конвенционални лекарства 
се заменят с биотехноло-
гични медикаменти. Те 
таргетират само болните 
клетки, без да имат стра-
нични ефекти. 

Системата в 
България не е 

готова за биотехно-
логичните препа-
рати

Диян Денев, 
изпълнителен директор на 
Асоциацията на чуждите  
производители на лекарства

Проблемът е, че са 
прекалено скъпи и на 
практика почти не са 
представени на българския 
пазар. Системата в Бълга-
рия не е готова да приеме 
подобни препарати. Но 
така или иначе в тях е бъ-
дещето. Затова и големите 
компании вече не разчитат 
единствено на конвенцио-
нални медикаменти

Дори в световен мащаб 
биотехнологичните 
препарати все още не са 
достатъчно популярни, ко-
ето принуждава големите 
фармацевтични компании 
да изкупуват генерични 
компании, за да попълват 
портфолиото си. Изчакват 
системата да бъде готова, 
за да приеме биотехноло-
гичните препарати.

Производителите  
гледат към нови пазари
Придобивания 
и партньорства 
помагат на големите 
компании да запазят 
позиции

Придобиването на генерич-
ни компании и нахлуването 
на по-малко преситени па-
зари, като Източна Европа, 
Китай, Индия и Япония, е 
един от начините за фар-
мацевтичните гиганти да 
се справят с изтичането на 
ключови лекарствени па-
тенти.

придобивания
Така в началото на 2009 
г. Sanofi-Aventis придоби 
чешката генерична фирма 
Zentiva за 2.6 млрд. USD, 
с което заяви решимостта 
си да присъства трайно 
на източноевропейския 
пазар. Компанията изку-
пи и японския генеричен 
производител Nichi-iko 
Pharmaceuticals за около 
55 млн. USD по-рано тази 
година, както и индийска-
та Shantha Biotechnics за 
783 млн. USD. Световната 
Astellas Pharma също е при-

влечена от биотехнологич-
ните решения - сливането с 
OSI Pharmaceuticals на обща 
стойност 4 млрд. USD тряб-
ва да помогне на плановете 
й да стане световен лидер 
в онкологичните медика-
менти. Novartis поддържа 
генеричен филиал от 2003 
г. чрез Sandoz, към който 
наскоро беше добавен спе-
циализираният в онколо-
гичните лекарства отдел на 
EBEWE Pharmaceuticals в 
сделка за 1.2 млрд. USD. 

Собствени варианти
Чрез съвместно споразуме-
ние от година Pfizer прода-
ва в САЩ и Европа свои 
варианти на близо 60 ле-
карства с изтекъл лиценз 
от индийските Aurobindo 
Pharma и Claris Lifesciences. 
А след основаването на об-
ща компания с конкурента 
Pfizer, която специализира 
в развиването, тестването и 
маркетирането на лекарства 
за ХИВ, GlaxoSmithKline 
посегна към Африка чрез 
изкупуването на 16% от ге-
неричния лидер на Черния 
континент Aspen Pharmacare 
за 268 млн. USD.

▶ Кои патенти изтичат скоро
Компания	 ЛеКарство	 Действие	 сроК	на	 сроК	на	 прихоДи	 %	от	общите	
	 	 	 патента	(сащ)	 патента	(ес)	 за	2009	г.	 						прихоДи
Pfizer	 LiPitor	 Висок	холестерол	 2010	 	 11.4	млрд.	USD	 23%

Pfizer	 AricePt	 АлцхАймер	 2010	 	 432	млн.	USD	 0.9%

AStrAzenecA	 ArimiDex	 рАк	нА	гърдАтА	 2010	 	 1.9	млрд.	USD	 6%

eLi	LiLLy	 GemzAr	 рАкоВи	зАболяВАния	 2010	 	 1.4	млрд.	USD	 6%

merck	 cozAAr/HyzAAr	 хипертония	 2010	 	 3.6	млрд.	USD	 13%

SAnofi-AventiS	 tAxotere	 рАкоВи	зАболяВАния	 2010	 2010	 2	млрд.	eUr	 7%

BoeHrinGer	inGeLHeim	 fLomAx	 доброкАчестВенА

	 	 простАтнА	хиперплАзия	 2010	 	 1.4	млрд.	eUr	 11%

	 	 	 	 	 	

	 	 	 	 	 	

Pfizer	 Benefix	 хемофилия	 2011	 	 98	млн.	USD	 0.2%

Pfizer	 xALAtAn	 глАукомА	 2011	 	 1.7	млрд.	USD	 3%

novArtiS	 femArA*	 рАк	нА	гърдАтА	 2011	 2011	 572	млн.	USD	 1%

eLi	LiLLy	 zyPrexA	 Шизофрения	 2011	 	 4.9	млрд.	USD	 23%

SAnofi-AventiS	 Lovenox	 тромбозА	 без	пАтент	 2011	 3	млрд.	eUr	 10%

JoHnSon&JoHnSon	 LevAqUin	 бАктериАлни	инфекции	 2011	 	 1.6	млрд.	USD	 3%

BriStoL-myerS	SqUiBB	 PLAvix	 тромбозА	 2011	 	 6	млрд.	USD	 32%

	 	 	 	 	 	

	 	 	 	 	 	

Pfizer	 GeoDon	 Шизофрения	 2012	 	 1	млрд.	USD	 2%

Pfizer	 viAGrA	 еректилнА	дисфункция	 2012	 	 1.9	млрд.	USD	 4%

Pfizer	 DetroL	 сВръхАктиВен	пикочен	мехур	 2012	 	 1.2	млрд.	USD	 2%

novArtiS	 DiovAn	 хипертония	 2012	 2011	 2.5	млрд.	USD	 6%

novArtiS	 exeLon	 АлцхАймер	 2012	 2011	 362	млн.	USD	 1%

AStrAzenecA	 SeroqUeL	 Шизофрения	 2012	 	 4.9	млрд.	USD	 15%

AStrAzenecA	 AtAcAnD	 хипертония	 2012	 	 1.4	млрд.	USD	 4%

merck	 SinGULAir	 АстмА	 2012	 	 4.7	млрд.	USD	 17%

merck	 crixivAn	 хиВ	 2012	 	 206	млн.	USD	 0.8%

merck	 mAxALt	 мигренА	 2012	 	 575	млн.	USD	 2%

BriStoL-myerS	SqUiBB	 AvAPro	 хипертония	 2012	 	 1	млрд.	USD	 5%

	 	 	 	 	 	

	 	 	 	 	 	

novArtiS	 comtAn	 пАркинсон	 2013	 2012	 217	млн.	USD	 0.5%

	 	 	 	 	 	

	 	 	 	 	 	

novArtiS	 SAnDoStAtin	 АкромегАлия	 2014	 2010	 458	млн.	USD	 1%

Ще се възползваме 
от всяка възможност
Следим всеки списък 
на изтичащи патенти, 
за да сме готови, когато 
те паднат, да излезем на 
пазара с конкретен про-
дукт. За разработването на 
самия продукт обикновено 
са нужни 1 до 2 години. 
Затова според правилата 
ние имаме право 2 години 
преди изтичането на па-
тента да започнем разра-
ботки и тестове. Можете 
да бъде сигурни, че ще се 
възползваме от възмож-
ностите. Ако не ние, някой 
от конкурентите ни със 
сигурност вече работи над 
част от лекарствата.

Можете да 
бъде сигурни, 

че ще се възполз-
ваме от възможно-
стите

огнян Донев,  
изп. директор на „Софарма”  

▶ Фармацевтичните компании, които разработват нови медикаменти, имат 20 години, за да си възвърнат инвестициите. След това те трябва да търсят други начини да 
запазят продажбите си Снимкa reuters  

▶ преди година Sanofi-Aventis придоби чешката ге-
нерична компания Zentiva, за да си осигури място на 
източноевропейския пазар СнимкА bloomberg



Застрахователите  
инвестират  
в нискорискови 
ценни книжа
Общите активи на дружествата  
от бранша достигат 4.4 млрд лв. 

  14    Компании и пазари 
pari.bg  Вторник 15 юни 2010

Застрахователните, преза-
страхователните и здрав-
ноосигурителните друже-
ства инвестират най-много 
в държавни ценни книжа 
и облигации. Това сочат 
данните на БНБ за първото 
тримесечие на годината. 
Делът на инвестициите 
в ценни книжа дори се 
увеличава. Докато през 
първите три месеца на 
2009 г. той е бил 27.9%, 
за тази година размерът 
е 32.7%. Стойността на 
цените книжа и облига-
циите, които се държат от 
застрахователите, е 1.44 
млрд. лв., което е ръст от 
36.4%, показват данните 
на централната банка. Това 
показва, че браншът все 
още предпочита нискорис-
ковите инвестиции.

Общата стойност на ак-
тивите на застраховател-
ните, презастраховател-
ните и здравноосигури-
телните дружества в края 
на първото тримесечие е 

4.416 млрд. лв. Това е ръст 
от 16.4% на годишна база. 
Размерът на собствения 
им капитал се увеличава 
с 40.2% на годишна база и 
достига 1.445 млрд. лв. 

Активите на животоза-
страхователните друже-
ства се повишават с 11.9% 
до 1.046 млрд. лв., а на 
общото застраховане - с 
18.1% до 3.296 млрд.лв. 

портфейл
В края на първото тримесе-
чие депозитите на застра-
хователните дружества се 
увеличават със 12.35% на 
годишна база. Общата им 
стойност достига 997.5 млн. 
лв. Спрямо последното три-
месечие на 2009 г. обаче 
депозитите им намаляват. 
Относителният им дял от 
всички активи се свива с 
близо 1% на годишна база 
и достига 22.6%. 

Спад има при търгов-
ските вземания, които на 
годишна база намаляват с 

близо 17% до 734.6 млн. 
лв. Сериозен ръст отбеляз-
ват предоставените кре-
дити, които се увеличават 
от 41.5 млн. лв. в края на 
март 2009 г. до 252.5 млн. 
лв. година по-късно.

Във валутната структура 
на активите на застрахова-
телните дружества преоб-
ладават средствата, дено-
минирани в левове. Те са 
52% от всички. Евровите 
активи са 21.1%, доларо-
вите са 4.3%, а тези в друга 
валута - 22.6%.

разпределение
Общозастрахователните 
дружества имат най-висок 
относителен дял (74.6%) 
спрямо общия размер на 
активите в бранша. Уве-
личението на годишна база 
е 1%. Делът на животоза-
страховането обаче нама-
лява от 24.7% в края на 
март миналата година до 
23.7% година по-късно.

радослава Димитрова

Французи изкупуват 
„Софийска вода”
„Веолия вода” при-
добива активи от 
„Юнайтед Ютилитис” 
на стойност  
199 млн. EUR

Френската компания „Ве-
олия вода” обяви, че е по-
стигнала споразумение 
за изкупуване на активи 
от „Юнайтед Ютилитис”, 
сред които са и 58% от 
„Софийска вода”. Друже-
ството спечели през 2000 
г. 25-годишна концесия на 
дейностите по водоснабдя-
ването и канализацията на 
столицата. 

Сделката е част от стра-
тегията на френското ком-
пания за експанзия на паза-
рите в Централна и Източна 
Европа. 

Дялове
Заедно с мажоритарния па-
кет от „Софийска вода” в 
сделката влизат 26% в ком-
панията AS Tallinna Vesi, 
която обслужва естонската 
столица Талин, и 33% от 
полската Aqua SA. В паке-
та от активи, придобит от 
компанията, се включват 
и миноритарни дялове от 
три PFI договора за пуб-
лично-частни партньорства 
в Шотландия (ПСОВ в Тей, 
Морей и Хайланд). Общият 
размер на прехвърлените 
активи е 199 млн. EUR, 
съобщиха от френското 

Хонконгският милиар-
дер Ричард Ли получи 
тежко наследство от 
1.5 млрд. EUR задъл-
жения на телекома

Собствениците на „Вива-
ком” преговарят с кредито-
рите за преструктуриране 
на натрупания огромен дълг, 
възлизащ на 1.5 млрд. EUR. 
Българският телеком се уп-
равлява от взаимния фонд 
Pinebridge Investments, соб-
ственост на хонгконгския 
милиардер Ричард Ли. Дру-
жеството е част от Pacific 
Century group, което през 
март купи тогавашния соб-
ственик на „Виваком” AIG 
Investments.

преговори
През миналата седмица Ли 
е бил на посещение в Бъл-
гария, където се е срещнал 
с представители на българ-
ското правителство, за да 
обсъди бъдещите действия и 
евентуалните възможности 
за преструктуриране на 
дълга, съобщи в. Financial 
Times. От „Виваком” от-
казаха да коментират во-
дените разговори от името 
на акционерите си. След 
приватизирането на Българ-
ската телекомуникационна 
компания (сега „Виваком”) 
от Advent International бъл-
гарското правителство си 

Собствениците на „Виваком” 
предоговарят дълга на телекома

запази златната акция от 
телекома. 

По думите на Ли пред 
в. Financial Times той не е 
участвал лично в разгово-
рите с българското прави-
телство за рефинансиране 
на дълга на „Виваком”. Това 
е задача на мениджърите на 
Pinebridge в Европа, които 
според Ли са в процес на 
разговори с пряко засегна-
тите страни по въпроса за 
цялостното преструктури-
ране на компанията и пла-
новете за превръщането й 
в печеливша в дългосрочен 
план. Като цяло делът във 
„Виваком” е малка инвес-
тиция за Pinebridge, обясни 
още Ли. 

задължения
„Виваком” се опитва да уве-
личи приходите си чрез про-
дажбата на несъществени за 
основната й дейност бизне-
си, като радио и телевизи-
онни активи, за да намали 
дълга си. Според запознати 
източници главният дълг 
на телекома е в размер на 
1 млрд. EUR и е към банки 
като RBS и Deutsche Bank. 
Съпътстващите го високо-
рискови дългове към по-
малки акционери пък са 500 
млн. EUR. През следващите 
две седмици се очакват ин-
тензивни преговори между 
страните, заинтересовани 
от преструктурирането на 
задълженията.

дружество. Във Велико-
британия „Веолия вода” 
придобива портфолио от 
дейности по аутсорсинг, 
индустриален инженеринг 
и инфраструктурно дого-
варяне. В комбинация със 
съществуващите дейности 
на компанията това ще на-
прави дружеството водещ 
играч в нерегулирания во-
ден сектор на Острова. 

„Веолия вода”, която е 
подразделение на френската 
група Veolia Environnement, 
е най-голямата компания 
за предоставяне на ВиК 
услуги в света. Компанията 
инвестира във, управлява и 

оперира ВиК предприятия, 
работи в 64 страни и има го-
дишен оборот от 12.5 млрд. 
EUR за 2009 г.

процедури
Преди да влезе в сила, сдел-
ката трябва да бъде одо-
брена от антимонополните 
органи на страните, където 
са базирани активите, и да 
получи одобрение от ЕБВР 
за активите в континентал-
на Европа. От френското 
дружество казаха, че ще 
преразгледат някои от ми-
норитарните дялове в тран-
закцията след приключване 
на сделката. 

▶ за столичната ВиК вече ще се грижи френската 
компания „Веолия вода”                                   Снимка БоБи ТошеВ

▶ ричард Ли не е участвал директно в преговорите 
за преструктуриране на дълга                    Снимка BloomBerg

▶ автомобилните застраховки продължават да носят най-много пари на 
компаниите от бранша                            Снимка емилия коСТадиноВа



Разходите на 
петролната компания 
по почистването на 
разлива достигнаха 
1.6 млрд. USD

Директорите на петролния 
гигант BP се очакваше да 
обсъдят вчера дали да бъде 
изплатен дивидент на акци-
онерите предвид огромните 
разходи по почистването 
на разлива в Мексиканския 
залив. Досега компанията е 
похарчила 1.6 млрд. USD, 
включително последните 
помощи за засегнатите ща-
ти, съобщиха от BP.

Натиск
Официалното решение за 
дивидента не се очаква пре-
ди края на седмицата. Вари-
антите, които се обсъждат, 
включват частично плаща-
не на дължимата сума за 
второто тримесечие, отла-
гане на дивидентите или 
изплащането им в акции. 
Петролният гигант е под 
натиск от страна на амери-
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BP най-вероятно ще отмени 
изплащането на дивиденти

Cablevision купува Bresnan за 1.4 млрд. USD

Фалитът на амери-
канския застраховател 
вероятно е щял да 
предизвика катастрофа 
на пазара

Държавната помощ за 
American International Group 
е спестила на европейските 
банки нуждата от набиране 
на цели 16 млрд. USD капи-
тал по време на финансовата 
криза, се казва в доклад на 
надзорния панел на амери-
канския Конгрес, цитиран 
от Bloomberg.

почти невъзможно
ABN Amro Holding и 
Danske Bank били купили 
най-много деривати от AIG. 
Ако финансовият гигант 
беше оставен да фалира 
през 2008 г., на ABN Amro 
е щяло да й се наложи да 
набере 3.5 млрд. USD, а на 
най-голямата датска банка 
- 2.1 млрд. USD. Точно в 
този момент това щеше да 
е почти невъзможно, смятат 

анализаторите.

Деривати
Банките били купили застра-
ховки срещу фалит (т. нар. 
CDS) от AIG, за да намалят 
капитала, изискван от регу-
латорите, срещу евентуални 
загуби по ипотечни и корпо-
ративни ценни книжа, на об-
ща стойност около 250 млрд. 
USD. Според AIG фалитът й 
е щял да доведе до понижа-
ване на кредитния рейтинг 
на банките, което е можело 
да предизвика катастрофа 
на пазара. Много европей-
ски банки са щели да бъдат 
изправени пред значителни 
проблеми, включително и 
евентуална национализация.

Надзорният панел беше 
сформиран от Конгреса, 
за да следи действията на 
финансовото министерство 
за стабилизиране на иконо-
миката, както и прилагане-
то на програмата TARP на 
стойност 700 млрд. USD, 
която спаси редица фирми, 
включително и AIG.

Помощта за AIG спасила 
европейски банки

канските власти, след като 
президентът на САЩ Барак 
Обама настоя компанията 
да открие специална смет-
ка, от която да се изплащат 
разходите по почистването. 
В сряда той ще се срещне с 
председателя на борда на 
BP Карл Хенрик-Сванберг 
и вероятно с изпълнителния 
директор Тони Хейуърд.

Сметка
Към момента е невъзмож-
но да се предвиди колко 
общо ще струва взриве-
ната петролна платформа, 
смятат от BP. По оценки 
на Credit Suisse сметката 
може да достигне 37 млрд. 
USD. След аварията на 20 
април, при която загинаха 
11 работници, компанията 
е платила милиони долари, 
основно за отстраняване на 
разлива. Последни оценки 
показват, че в морето еже-
дневно се изливат по 40 
хил. барела петрол. Освен 
загубите по почистването 
разходите ще включват и 
изплащането на компенса-

AXA продава част от бизнеса си на Resolution
Британското подраз-
деление на френския 
гигант ще се слее с 
Friends Provident

Британската животоза-
страхователна компания 
Resolution води преговори 
да изкупи част от подразде-
лението на френската AXA 
на Острова за 2.75 млрд. 
GBP. Сделката включва за-
страхователния, анюитет-
ния и пенсионния бизнес на 
френския гигант. 

Консолидация
Resolution планира да 
слее дейностите на AXA 
с Friends Provident, която 
купи миналия август за 
1.86 млрд. GBP. Това беше 
първата стъпка от плана 
на Resolution, която беше 
създадена от Клайв Кау-
дъри с цел изкупуване и 
консолидация на активи на 
разпокъсания британски 
пазар и продажбата им на 
по-късен етап.

Финансиране
Сделката с AXA ще бъде 
финансирана чрез емити-
ране на права на стойност 2 
млрд. GBP. Компанията ще 
издаде на френската компа-
ния и облигации за 500 млн. 
GBP, а останалата част ще 
бъде покрита с банков заем. 
Придобиването ще бъде ва-
жна крачка от проекта на 
Resolution за консолидация 
на животозастраховател-
ния сектор и ще даде мно-
го възможности за бъдещи 
дейности, посочи главният 
изпълнителен директор на 
британската компания Джон 
Тайнър. Resolution се надява 
сделката да бъде финализи-
рана до края на юни.

Друг бизнес
AXA ще запази бизнеса си 
с управлението на капита-
ли и общото застраховане, 
съобщиха от компанията. 
Сделката не засяга и дру-
гите дейности на AXA в 
страната, като компанията 
за финансови консултации 

Bluefin и фонда за здравно 
осигуряване. Паричните по-
стъпления от продажбата 
ще са на стойност 1.7 млрд. 
EUR, а 1.4 млрд. EUR ще 
бъдат отчетени като извън-
редна капиталова загуба за 
2010 г., казаха от AXA.

Участниците
AXA е осмият по големина 
животозастраховател във 
Великобритания. За мина-
лата година подразделени-
ето отчете загуба от 33 млн. 
EUR спрямо печалба от 257 
млн. EUR за 2008 г. Брутни-
те приходи от полици на-
маляха с 22% до 2.78 млрд. 
EUR през 2009 г. в резултат 
на по-ниските инвестици-
онни такси и премии.

Resolution отчете чиста пе-
чалба от 1.16 млрд. GBP за 
2009 г., като преодоля загу-
бата от 1 млн. GBP за пре-
дходната година. За първото 
тримесечие на 2010 г. застра-
хователните приходи на ком-
панията нараснаха с 19% и 
достигнаха 178 млн. GBP.

Четвъртият по 
големина кабелен 
оператор в САЩ 
обяви и обратно 
изкупуване на акции

Четвъртият по големина 
кабелен телевизионен опе-
ратор в САЩ Cablevision 
Systems ще купи Bresnan 
Communications за 1.37 
млрд. USD, съобщи ком-
панията. Съветът на дирек-
торите одобри и обратно 
изкупуване на акции за 500 
млн. USD с надеждата да 
успокои притесненията на 
акционерите, пише WSJ.

разрастване
Сделката ще осигури на 
Cablevision достъп до 
модерната система на 
Bresnan и до нейните 320 
хил. абоната в западните 
щати. Съгласно условията 
на договора купувач на 
Bresnan ще е новосфор-
мирана дъщерна компания 
на Cablevision. Придоби-
ването ще се финансира 
със заем на стойност око-
ло 1 млрд. USD, както и 
с капиталова инвестиция 
за по-малко от 400 млн. 
USD. Очаква се сделката 
да бъде приключена до 
края на годината или на-

чалото на 2011 г.

Връзки
Bresnan е тринадесетият 
по големина кабелен опе-
ратор в САЩ. Компанията 
е основана от магната Бил 
Бреснан, който има дълго-
годишни връзки с главния 
изпълнителен директор 
на Cablevision Джим До-
улан и председателя на 
компанията Чарлс Доулан. 
В момента мажоритарен 
собственик на Bresnan е 
фондът Providence Equity 
Partners.

Решението за обрат-
ното изкупуване на ак-

ции е поредният опит на 
Cablevision да оправи от-
ношенията си с инвести-
торите, след като те на два 
пъти отхвърляха предло-
жения за изкупуване от 
Джим и Чарлс Доулан. На-
прежението между двете 
страни достигна върхова 
точка, след като през 2008 
г. Cablevision купи губещ 
регионален вестник. Впо-
следствие управителите 
на компанията предприеха 
редица действия, за да по-
добрят отношенията си с 
акционерите, включително 
и редовното изплащане на 
дивиденти.

ции по многобройните дела 
за обезщетение от страна 
на рибари, туристически 
фирми и т.н. 

пенсионни фондове
Все по-вероятно изглежда 
BP да реши да не изпла-
ща дивиденти на акционе-
рите си, преди да уточни 

окончателните си разходи 
и да докаже на Белия дом, 
че може да покрие тези 
разходи, пише BBC. По 
оценки на Националната 
асоциация на пенсионните 
фондове британските пен-
сионни фондове държат 
около 1.5% от активите си 
в акции на BP.

 Клайв Каудъри създаде Resolution, за да консолидира британския животозастрахо-
вателен пазар и да продаде компанията на по-късен етап   снимки bloomberg

▶

BP ще трябва да докаже на СаЩ, че има достатъчно 
пари да покрие разходите по почистването на разлива
▶

Фалитът на AIG е щял да изправи редица европей-
ски банки пред национализация
▶



Договорен фонд

Стойност за един дял 14.06.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0134 лв. 0.9983 лв. 1.0084 лв. -0.08% 5.99%

Сентинел - Рапид 1.1683 лв. 1.1683 лв. 1.97% 4.15%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 11 юни 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид Борса Единица Цена 3м.
Мед LME USD/т 6610 6621
Калай LME USD/т 16925 16925
Олово LME USD/т 1674 1700
Цинк LME USD/т 1742,5 1778
Алуминий LME USD/т 1945,5 1974,5
Никел LME USD/т 19730 19910
Алуминиева сплав LME USD/т 1900 1900

Вид Борса Единица Купува Продава
Злато LME USD/тр.у. 1224,1 1224,2
Сребро LME USD/тр.у. 18,44 18,48
Платина LME USD/тр.у. 1554 1558,5
Паладий LME USD/тр.у. 456,2 459,2
Родий LME USD/тр.у. 2375 2425

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид Борса Единица Юни Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 75,69 75,69
Брент ICE USD/б 76 76
Газьол ICE USD/т 652,75 652,75
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,94 4,94
Бензин 95 NYMEX USD/т 695 -
Нафта NYMEX USD/т 654 -

Вид Разновидност Борса Единица Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 170,22
Царевица Yellow CBT USD/т 145,97
Ечемик Feed ASX USD/т 181,95
Памук No.2 NYBOT USD/т 1745,59
Какао  NYBOT USD/т 2998,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3244,05
Соя No.2 ICE USD/т 335,83
Захар White NYSE LIFFE USD/т 520,80

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.06.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 15.06.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

11.06.2010 г.

156,35 155,59 154,83 154,45 152,54 152,54   
11,82 11,76 11,70 11,67 11,53 11,53   
86,29 85,87 85,46 85,04 83,78 83,78   
99,17 98,69 98,21 97,72 96,28 96,28   
774,05 770,29 766,53 762,77 751,50 751,50   
157,31 156,56 155,81 155,06 149,82 149,82   
78,95 78,57 78,19 77,81 75,91 75,91   
156,67 155,91 155,16 154,41 150,64 150,64   
290,52 289,14 287,76 286,37 276,69 276,69   
188,55 187,65 186,75 185,85 179,57 179,57   
229,39 228,30 227,21 226,12 218,47 218,47   
81,04 80,65 80,27 79,88 77,18 77,18   
227,02 225,94 224,86 223,78 216,21 216,21   

до 14.30 ч. на 11.06.2010 г.

За дата 14.06.2010 г.

Фондове, управлявани от  Клас  Валута Емисионна стойност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дялови  (нетна стойност на  обратно изкупуване
 единици  активите на единица   (нетна стойност на 
   + такса за издаване) активите на единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1096,46 1129,35

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.6422 4.6654  4.8279         4.6422  4.5494   -9.85% 14.53% -15.60% -27.39% 21.01.2008
фонд в акции 6.4636 6.4959  6.7221          6.4636  6.3343   -8.75% 14.33% -15.19% -16.68% 23.01.2008
високодоходен 10.1136 10.2653  10.5181       0.0000  0.0000   0.54% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2559    2.2559    -9.49% 27.38% -6.17% -58.97% 12.11.2007
балансиран 2.6701    2.6701    -10.24% 23.95% -8.78% -52.64% 12.11.2007

паричен пазар 11.0866  11.0811  11.0645 11.0756 11.0756 11.0811 3.15% 0.13% 6.86% 6.29% 06.10.2008
балансиран 10.6361  10.5832  10.4774 10.5303  0.0000 1.18% 4.60% 5.66% 3.47% 06.10.2008
фонд в акции 9.6412  9.5932  9.4493 9.4973  0.0000 -6.69% 8.35% 1.09% -2.47% 06.10.2008
             
балансиран 13.3473    13.2151    -1.54% 6.45% 4.41% 6.38% 14.12.2005
фонд в акции 7.9264    7.8479    -6.31% 13.44% -4.89% -4.92% 01.03.2006
балансиран 5.0506    5.0006    -14.57% 10.52% -12.78% -16.02% 21.06.2006
фонд в акции 7.8980    7.6680    -3.18% 14.36% 1.55% -10.65% 05.02.2008
фонд в акции 10.5486    10.2414    -0.20% 11.04% 7.08% 1.02% 05.02.2008
паричен пазар 11.7868    11.7868    3.90% 0.21% 9.01% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.3398    80.0586  80.3398  -3.13% 2.63% 1.82% -5.53% 20.11.2006
фонд в акции 46.7829    46.5490  46.7829  -9.85% 2.28% -8.84% -14.89% 20.11.2006
фонд в акции 65.5485    65.2208  65.5485  -4.92% 4.77% 2.27% -12.83% 03.10.2007
             
фонд в акции 98.5867    97.1189    -4.68% 1.31% -2.68% -0.65% 04.01.2007
балансиран 80.6513    79.4505    -3.35% 2.48% -3.73% -7.46% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29022    1.28764    3.22% 0.82% 6.61% 5.75% 01.12.2005
балансиран 1.05481    1.04851    -2.27% 6.04% 2.89% 1.12% 01.12.2005
фонд в акции 0.72673    0.71593    -7.03% 13.72% 3.76% -7.38% 01.03.2006
фонд в акции 0.72852    0.72416    -0.74% 1.97% 1.99% -13.12% 07.03.2008
ниско рисков 1.04143    1.03831    1.52% 0.38% 3.63% 3.55% 07.05.2009

балансиран 99.7550    98.7624    -3.38% 9.49% 2.40% -0.16% 07.12.2005
балансиран 106.5308    105.4708    -3.40% 8.32% 0.33% 1.37% 06.03.2006
фонд в акции 84.5668    83.3078    -6.64% 13.89% 0.93% -1.99% 20.06.2005
паричен пазар 119.4519    119.4519    3.98% 0.60% 6.21% 7.01% 31.10.2007
ниско рисков 92.8497    92.4786    -5.89% 2.94% 2.85% -3.13% 01.02.2008
ниско рисков 104.7423  104.6377  104.3238  104.6377  2.17% N/A N/A 4.86% 01.07.2009

балансиран 4.5239     4.4969     -8.00% 10.12% 0.79%*** 4.43% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9173  0.9127   0.9105   0.9059     -13.80% 17.24% -7.17%*** -8.88% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    10.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.3163     17.1955     -7.55% 8.42% -5.92% 10.14% 28.09.2004
фонд в акции 10.8014    10.6512     -11.49% 12.57% -10.06% 1.60% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1871     1.1696     -8.37% 13.89% 5.42% 1.79% 10.05.2004
фонд в акции 0.7539     0.7428    8.06% 21.20% 25.11% -7.75% 04.10.2006
фонд в акции 0.9292     0.9155    5.97% 20.70% 4.26% -3.39% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.9433  129.7491  129.4901    2.81% 3.34% 5.44% 6.48% 04.05.2006
балансиран 14.2754  14.2754  14.1341    -5.14% 8.39% -3.09% 2.08% 17.12.2004
фонд в акции 0.7199  0.7129  0.7058    -3.92% 15.68% 2.95% -8.12% 04.05.2006
             
балансиран 780.7992    774.9578    0.12% 6.68% 12.32% -10.54% 09.05.2008
фонд в акции 700.7986    695.5557    -1.16% 8.26% 14.79% -14.34% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1260    11.1260    2.36% 1.98% 4.99% 2.47% 30.01.2006
балансиран 115.6855    115.6855    -3.61% 7.26% 3.25% 1.61% 30.01.2005
фонд в акции 6.4066    6.4066    -9.04% 16.24% 7.83% -9.68% 30.01.2006
фонд в акции 9.8940    9.8940    -1.74% 1.96% -0.22% -0.77% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6169    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5079  0.5054  0.5029    -3.51% 7.66% -0.49% -23.36% 19.11.2007
балансиран 0.7323  0.7297  0.7271    -1.91% 3.73% 1.07% -11.56% 19.11.2007
ниско рисков 0.9852  0.9837  0.9822    2.16% 1.60% 6.13% -0.64% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2442  1.2423  1.2404    2.72% 0.40% 7.20% 5.25% 16.03.2006
консервативен 1.2701  1.2663  1.2625    3.63% 1.13% 8.38% 5.72% 16.03.2006
балансиран 0.8620  0.8586  0.8552    -0.85% 4.85% 1.59% -3.53% 16.03.2006
фонд в акции 0.6422  0.6390  0.6358    -4.83% 9.19% -1.11% -10.02% 16.03.2006
балансиран 0.7457  0.7427  0.7397    -2.30% 6.16% -1.60% -11.98% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0172  1.0172  0.9663    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1683    1.1683    1.97% 0.22% 4.15% 3.67% 15.11.2005
балансиран 1.0134    до 90 дни  над 90 дни  -0.08% 3.88% 5.99% 0.07% 12.09.2005
     0.9983  1.0084      
балансиран 7.1733    7.1733    -12.67% 12.42% -1.51% -7.45% 01.03.2006
фонд в акции 6.1801    6.1801    -11.85% 14.95% 0.13% -10.61% 01.03.2006
фонд в акции 2.8170    2.8170    0.45% 15.18% 4.73% -32.74% 05.04.2007
консервативен 10.3552    10.3552    -0.71% 1.78% 0.87% 2.35% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7421 0.7384 0.7366            0.7311                                0.7311                               0.7348  0.7165 0.76% 12.94% 2.71% -7.41% 22.05.2006
фонд в акции 0.4064 0.4044 0.7366              0.4004                             0.4004                              0.4024  0.3924 -2.58% 17.90% 14.69% -25.42% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 101.2897  100.0453  99.2987    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 318.3887    317.9111    2.02% 0.23% 4.82% 7.26% 17.11.2003
ниско рисков 13.0282    12.9631    0.44% 2.86% 6.03% 6.10% 27.12.2005
балансиран 11.7215    11.6043    -2.58% 5.83% 5.51% 3.62% 27.12.2005
фонд в акции 7.9655    7.8858    -7.62% 11.71% 3.72% -4.70% 07.09.2005
балансиран 20.3185    20.3185    0.19% 3.71% 6.44% 0.59% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.3994    6.3674    -5.44% 9.78% 3.59% -13.70% 01.06.2007
балансиран 7.7666    7.7278    -4.62% 9.83% 5.53% -8.00% 01.06.2007
консервативен 11.2454    11.2174    3.42% 3.24% 9.07% 4.23% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1631    1.1398    -4.93% 6.43% -2.29% 4.12% 18.09.2006
балансиран 1.0234    1.0132    -2.85% 3.76% 0.34% 1.16% 10.06.2008

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 14/06/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,077869 € 1,099426 € 1,072480
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,871857 € 0,889294 €€ 0,867498

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,818653 € 0,835026 € 0,814560

Цените са валидни за поръчки, подадени на 9/06/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 15/06/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,129031 лв. 1,129031 лв. 1,129031 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 15/06/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,3511
Бразилски реал BRL 10 8,7003
Канадски долар CAD 1 1,5236
Швейцарски франк CHF 1 1,3927
Китайски ренминби юан CNY 10 2,3347
Чешка крона CZK 100 7,6023
Датска крона DKK 10 2,6286
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2794
Хонконгски долар HKD 10 2,0432
Хърватска куна HRK 10 2,6929
Унгарски форинт HUF 1000 6,9976
Индонезийска рупия IDR 10000 1,7340
Исландска крона ISK 100 3,4386
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,7387
Литовски литаc LTL 1000 1,3679
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7648
Малайзийски рингит MYR 10 1,2414
Норвежка крона NOK 10 4,9009
Новозеландски долар NZD 10 2,5068
Филипинско песо PHP 10 1,0799
Полска злота PLN 100 3,4831
Нова румънска лея RON 10 4,7902
Руска рубла RUB 10 4,6606
Шведска крона SEK 100 5,1769
Сингапурски долар SGD 10 2,0357
Словашка крона SKK 10 1,1413
Тайландски бат THB 100 4,9265
Нова турска лира TRY 10 1,0072
Щатски долар USD 1 1,5940
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,0438

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

N/A 13.2041  11.9383   8.1129 
319.5031 N/A 11.8973 8.0850 
321.0950 13.0933 N/A 8.0452 
321.0950 13.0933 11.8387 N/A 
 

Piraeus Funds Цени за дата 11.06.2009

 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 6.6741 6.4307

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0.5964 0.5746

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2.5174 2.4678

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕЖ”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 9.3696 9.0058

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 10.1642 9.8660

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10.4204 10.2150

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,37550 0,00788
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,89377 -0,06314
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,55434 -0,01020
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,40606 -0,00172
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,33702 -0,02353
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,61586 0,00415
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62969 0,00057
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,35415 -0,00426
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 2,04906 -0,02029
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,70834 0,00404
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 7,01014 0,01504
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,75529 -0,00068
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,43417 -0,00865
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,73960 -0,02035
ЮЖНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,30652 0,01212
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76403 0,00000
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,26991 -0,00075
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,90921 -0,00259
НОРВЕЖКА КРОНА NOK 10 2,50186 0,00559
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,11203 0,00209
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,43846 -0,01976
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,79723 0,01408
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,62645 -0,00899
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,08920 -0,04542
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,04435 0,00299
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,14409 -0,00647
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,92739 -0,04043
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,01649 -0,00483
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,59673 -0,01606
ЮЖНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,09032 0,00098
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1964,30000 -5,57000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 15.06.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.
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Интересът към дългите позиции върна 
цената на суровия петрол над 75 USD/б
Първият ден на новата 
седмица изпрати цената 
на петрола над 75 USD/б. 
В петък тя падна с 2.25% 
до 73.78 USD/б след 
разочароващите данни за 
търговията на дребно в 
САЩ. Вчера тези загуби 
бяха напълно заличени. 
Отслабващият долар, 
увеличеният  интерес към 
дълги позиции и добрите 
резултати при индустриал-
ното производство в евро-
зоната бяха сред основ-
ните причини за добрите 
резултати. На последната 
сесия еврото се покачи с 
1.02% и се котираше за 
1.2235 EUR/USD.

Изнесените в петък 
цифри от щатската ко-
мисия по търговията със 
стокови фючърси показват, 
че през изминалата седми-
ца брокерите и големите 
хедж фондове са увеличи-
ли интереса си към дъл-
гите петролни позиции, 
което се случва за първи 
път от последните пет 
седмици. Преди месец ин-

тересът към тези позиции 
се срина с повече от 60%, 
като тогава инвеститорите 
предпочитаха да влагат 
парите си в доларови 
активи. През изминалата 
седмица са били сключени 
67 643 контракта за дълги 
позиции, което е ръст от 
1815, сравнено с предход-
ната седмица. За разлика 
от суровия петрол при 

сорта Брент контрактите 
са намалели с 1537 и са 
стигнали 17 062. В чет-
въртък министерството на 
енергетиката на САЩ ще 
изнесе официален доклад 
за запасите от петрол и 
гориво в страната, като се 
предполага, че до оповес-
тяването на тази инфор-
мация няма да има резки 
колебания в движението 
на цената.

Добрите резултати за 
индустриалното произ-
водство в еврозоната, из-
несени от Евростат, също 
изиграха важна роля при 
определянето на цената. 
Изнесените цифри за 
ръст от 0.8% през април 
и 9.5% за период от една 
година вдъхнаха увере-
ност на инвеститорите и 
те отново се преориен-
тираха към по-рискови 
активи.
На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на суровия 
петрол за юли стигнаха 
75.78 USD/б, което е ръст 
от 2.71%

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
суровия петрол за 
юли стигнаха 75.78 
USD/б, което е ръст 
от 2.71%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Слабият долар и добрите икономически резултати в Европа бяха сред  
основните причини за високата цена                                     Снимка BloomBerg

Корпоративни СъобщЕния и обяви на държавни инСтитуции

®

ПОКАНА

за УЧАСТИЕ В ПРОЦЕДУРА
ЗА  ИЗБОР  НА  ИЗПЪЛНИТЕЛ НА ПЪЛНА ИНжeНЕРИНгОВА УСЛУгА, 

ВкЛюЧВАщА ПРОЕкТИРАНЕ, ИЗгРАжДАНЕ, ВЪВЕжДАНЕ В ЕкСПЛОАТАЦИя 
И СЕРВИЗНА ПОДРЪжкА НА VRF/VRV СИСТЕмИ ЗА кЛИмАТИЗАЦИя НА 

АДмИНИСТРАТИВНИ СгРАДИ „АСАРЕЛ-мЕДЕТ” АД

На основание ЗАПОВЕД № З-345/ 11.06.2010, „Асарел-медет” АД със седалище 
в гр.Панагюрище и адрес на управление: площадка „Асарел”,  тел.: /0357/ 60 
210 , факс: /0357/ 60 250, e-mail: pbox@asarel.com, лице за контакт: инж. Петър 
Дееничин, ръководител отдел  „Енергоснабдяване, енергийна ефективност 
и инженеринг”, тел.: /0357/ 60 422,

ОБЯВЯВА ПРОЦЕДУРА ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ НА ИЗПЪЛНИТЕЛ НА:
Пълна инжeнерингова услуга, включваща проектиране, изграждане, въвежда-

не в експлоатация и сервизна поддръжка на VRF/VRV системи за климатизация, 
ефективно работещи в температурен диапазон от минус 200С до плюс 400С 
(-200C ÷ +400C) на следните административни сгради в „Асарел-медет” АД:

1. Управление – блок 1; 
2. Управление – блок 2; 
3. АБк „Рудник”; 
4. АБк „Фабрика”; 
5. Централен лабораторен корпус.
За заинтересованите:
Цялата тръжна документация за провежданата процедура може да се по-

лучи от „Асарел-медет” АД - гр.Панагюрище, отдел “ЕС, ЕЕ и И”, всеки рабо-
тен ден от 8,30 до 16,00 часа, считано до 02.07.2010 г., след предварително 
писмено изпратено заявление за намерение за участие на e-mail: rshumanov@
asarel.com, pbox@asarel.com  или  на факс: /0357/ 60250 и представен документ 
за платена такса за участие.

Таксата за участие в размер на 120 лева с ДДС може да се плати на място в 
касата на дружеството или по банков път:

Банка: Обединена Българска Банка, клон Панагюрище;
BIC: UBBSBBGSF; IBAN: BG76UBBS82411010289612
крайният срок за представяне на офертите е до 09.07.2010г.
Допълнителна информация по търга (Техническо задание) е публикувана на  

интернет страницата на дружеството - www.asarel.com. 

За допълнителна информация  и заявки:
тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ 
без ДДС

Срок за подаване на 
заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, корпоративни 
промени, Покани за обществени 

поръчки, Търгови предложения
Изменения по наредби, Процедури 
по приватизация, Уведомления и 

други обяви  от частната 
и държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ 
СЪОБщЕНИЯ И ОБЯВИ 

НА ДЪРжАВНИ ИНСТИТУЦИИ

КОРПОРАТИВНИ 
СЪОБщЕНИЯ И ОБЯВИ 

НА ДЪРжАВНИ ИНСТИТУЦИИ
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Причините за поев-
тиняването водят до 
спад на БВП според 
Банката за междуна-
роден сетълмент

Валутните сривове по-чес-
то предизвикват възстано-
вяване на икономическия 
растеж, отколкото спад на 
БВП, пише в последния 
тримесечен преглед на 
Банката за международен 
сетълмент. Поевтинява-
нето на валутите се свърз-
ва с трайното свиване на 
производството с около 
6%, но този спад обикно-
вено предшества поевти-
няването. Това показва, че 
най-вероятно не валутните 
сривове водят до намаля-
ване на производството, а 
факторите, предизвикващи 
поевтиняването, смятат 
анализаторите на банка-
та. Според тях, за да се 
разберат последиците от 
обезценяването на валути-
те, е важно да се проследят 

всички свързани с това 
събития.

Плюсове и минуси
Ползите от по-слабата 
валута за БВП, като на-
пример това, че местните 
продукти стават по-евтини 
от вносните, може да се 
окажат повече от негати-
вите като повишаващата 
се инфлация. За валутни 
сривове се смятат случаи-
те, когато обменният курс 
спадне с около 22% за го-
дина. От 1960 г. досега е 
имало 79 такива случая, 
най-вече в Африка, Азия и 
Латинска Америка, пише в 
документа.

евроефекти
От 25 ноември 2009 г. до-
сега еврото е поевтиняло 
с около 20% спрямо дола-
ра. Рекордните бюджетни 
дефицити в редица страни 
и най-вече в Гърция дове-
доха до притеснения сред 
инвеститорите, че еврозо-
ната може да се разпадне. 

Очаква се икономиката 
на южната ни съседка да 
се свие с 3.9% през 2010 
г. и с 1.2% догодина в 
сравнение с 2% през 2009 
г. В същото време БВП в 
еврозоната ще нарасне с 
1.1% през тази година и 
с 1.5% догодина. За 2009 
г. икономиката на 16-те 
страни, използващи ев-
рото като валута, намаля 
с 4.1%.

Различни мнения
Съществуват мнения, че за 
Гърция най-добре би било 
да излезе от еврозоната, 
вместо да прилага драко-
новски мерки за ограни-
чаване на бюджетния де-
фицит. Атина вече обеща, 
че ще направи съкращения 
на стойност почти 14% от 
БВП, които да й помогнат 
да изпълни изискването за 
дефицит от 3% от БВП до 
края на 2014 г. Според ня-
кои анализатори пък това 
е единственото решение 
за Гърция.

Валутните сривове повече стимулират, 
отколкото ограничават икономическия растеж

За по-малко от седем месеца единната европейска валута е поевтиняла с около 
20% спрямо долара снимка bloomberg

▶

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

ПОКАНА И ДНЕВЕН РЕД ЗА ГОДИШНОТО РЕДОВНО ОБЩО СЪБРАНИЕ 
НА АКЦИОНЕРИТЕ НА “ЗАХАРНИ ЗАВОДИ” АД, 

ГР. ГОРНА ОРЯХОВИЦА 

Надзорният съвет на „Захарни заводи” АД информира своите акци-
онери, че решението на Надзорния съвет за провеждане на редовно 
годишно общо събрание на акционерите на 29.06.2010г. от 13.00 часа е 
отменено  по силата на последващо решение на Надзорния съвет от 
31.05.2010 г. 

Определена е нова дата за провеждане на редовното общо събрание на 
акционерите, за което Ви информираме с настоящата покана.

На основание чл.223 от ТЗ и чл.115 от ЗППЦК, във връзка с чл. 251 от Тър-
говския закон, Надзорният съвет на “Захарни заводи” АД, със седалище 
и адрес на управление гр. Горна Оряховица, ул. “Свети Княз Борис І” № 
29 свиква редовно заседание на Общото събрание на акционерите на 
дружеството, което ще се проведе на 16.07.2010 г. от 13.00 часа в адми-
нистративната сграда в заседателната зала на дружеството на  адре-
са на управлението му в гр. Горна Оряховица, ул. “Св.Княз Борис І” № 29. 
Заседанието на общото събрание на акционерите на дружеството ще 
се проведе при следния дневен ред:

1. Приемане на Индивидуалния и Консолидирания Годишен доклад 
на Управителния съвет за дейността на дружеството през 2009 
г.; 

Проект за решение: ОСА приема Индивидуалния и Консолидирания Го-
дишен доклад на Управителния съвет за дейността на дружеството 
през 2009 г.

2. Приемане на Индивидуалния и на Консолидирания годишен фи-
нансов отчет на дружеството за 2009 г.; 

Проект за решение – ОСА  одобрява и приема Индивидуалния и Консо-
лидирания годишен финансов отчет на дружеството за 2009 г.

3.Приемане на доклада на експерт-счетоводителя за извърше-
ната проверка на Индивидуалния и на Консолидирания годишен 
финансов отчет на дружеството за 2009г.; 

Проект за решение: ОСА приема доклада на експерт-счетоводителя 
за извършената проверка на Индивидуалния и на Консолидирания годи-
шен финансов отчет на дружеството за 2009г.

4. Разпределение на печалбата/покриване на загубите от дей-
ността на дружеството през 2009 г.; 

Проект за решение: ОСА приема предложението на Управителния съ-
вет, одобрено от Надзорния съвет за разпределение на печалбата/по-
криване на загубите от дейността на дружеството през 2009 г.

5. Освобождаване от отговорност членовете на Управителния 
съвет и на Надзорния съвет за дейността им през 2009 година; 

Проект за решение: При спазване на условията на чл.116в, ал.7 от За-
кона за публичното предлагане на ценни книжа ОСА освобождава от 
отговорност членовете на Управителния и на Надзорния съвет за дей-
ността им през 2009 година.

6. Обсъждане и приемане на отчета на Директора за връзки с ин-
веститорите за дейността му през 2009 г.; 

Проект за решение – ОСА приема отчета на директора за връзки с ин-
веститорите за дейността му през 2009 г.

7. Обсъждане и приемане доклада на Одитния комитет за дей-
ността му през 2009г.; Проект за решение – ОСА приема доклада на 
Одитния комитет за дейността му през 2009г.

8. Избор на регистриран одитор за проверка и заверка на годиш-
ния финансов отчет на дружеството за 2010 г.; 

Проект за решение – ОСА взема решение за избор на регистриран 
одитор на дружеството за 2010 г., съгласно предложението на органа, 
осъществяващ функциите на Одитен комитет, а именно избира за 
независим регистриран одитор, който да провери Годишния финансов 
отчет на дружеството за 2010 г. „ОДИТ – 95” ООД, гр. Велико Търно-
во с ЕИК 104004207.

9. Обсъждане и приемане на отчета на Управителния съвет на 
“Захарни заводи” АД за извършените сделки по смисъла на чл.114 и 
сл. от ЗППЦК през 2009 г.; 

Проект за решение – ОСА приема отчета на Управителния съвет за 
извършените сделки по смисъла на чл.114 и сл. от ЗППЦК през 2009 г. 

10. Овластяване на лицата, които управляват и представля-
ват дружеството да сключват сделки  по смисъла на чл.114 и сл. 
от ЗППЦК през 2010 г.; 

Проект за решение – ОСА овластява лицата, които управляват и 
представляват дружеството да сключат сделки по смисъла на чл.114 и 

сл. от ЗППЦК.;
11. Освобождаване от длъжност на членовете на Надзорния съ-

вет на дружеството поради изтичане на мандата им; 
Проект за решение: ОСА освобождава от длъжност членовете на Над-

зорния съвет на дружеството в състав:

1.Георги Алексиев Узунов с ЕГН 4404107600 и постоянен адрес: гр. Стара 
Загора, ул. “Кольо Ганчев” № 115, Вх  А;

2. Руси Илчев Данев с ЕГН 4503037586, с постоянен адрес: гр. Стара 
Загора, ул. “Иречек” № 36, ет.2, ап.4;

3. Васил Христов Карамочев с ЕГН 5309206327 с постоянен адрес: гр. 
София, кв. Лозенец, ул. “Якъбица” № 25, Вх. Б, ап.4;

4. Чавдар Дочев Данев с ЕГН 6103175286 с постоянен адрес: гр. Русе, ул. 
”Доростол” № 31, Вх. Б;

5.  Цанка Иванова Ганева с ЕГН 5803297652 с постоянен адрес: гр. Стара 
Загора, ул. “Иван Киров Вазов” № 5, ап.23. 

12. Избор на Надзорен съвет на дружеството. 
Проект за решение: ОСА избира Надзорен съвет на дружеството за 

мандат 3 години в следния състав:
1. Георги Алексиев Узунов с ЕГН 4404107600 и постоянен адрес: гр. Стара 

Загора, ул. “Кольо Ганчев” № 115, Вх  А, образование висше техническо, 
специалност „Ел. машини и апарати”;

2. Руси Илчев Данев с ЕГН 4503037586, с постоянен адрес: гр. Стара Заго-
ра, ул. “Иречек” № 36, ет.2, ап.4, висше образование, специалност: “Елек-
троизмервателна техника”;

3. Чавдар Дочев Данев с ЕГН 6103175286 с постоянен адрес: гр. Русе, ул. 
”Доростол” № 31, Вх. Б, висше образование, доктор на икономическите 
науки, специалност „Икономическа кибернетика”, Московски инсти-
тут;

4. Цанка Иванова Ганева с ЕГН 5803297652 с постоянен адрес: гр. Стара 
Загора, ул. “Иван Киров Вазов” № 5, ап.23, висше образование, специал-
ност “Финанси, кредит и застрахователно дело”.

5. Георги Христов Рашков с ЕГН 5209011640, постоянен адрес гр. Габро-
во, ул.”Христо Смирненски” № 16, вх. Г, ет.3, ап.6, образование висше, 
специалност „Машинен инженер” и „Търговия”. 

13. Вземане на решение за избор на Одитен комитет; 
Проект за решение: ОСА избира Одитен комитет с мандат 3 /го-

дини/ в състав:
а/ Георги Алексиев Узунов с ЕГН 4404107600 и постоянен адрес: гр. Ста-

ра Загора, ул. “Кольо Ганчев” № 115 А;
б/ Руси Илчев Данев с ЕГН 4503037586, с постоянен адрес: гр. Стара За-

гора, ул. “Иречек” № 36, ет.2, ап.4;
в/ Чавдар Дочев Данев с ЕГН 6103175286 с постоянен адрес: гр. Русе, ул. 

”Доростол” № 31, Вх. Б;
г/ Цанка Иванова Ганева с ЕГН 5803297652 с постоянен адрес: гр. Стара 

Загора, ул. “Иван Киров Вазов” № 5, ап.23, отговаряща на изискванията 
чл.40 е, ал. 4 от Закона за независимия финансов одит, а именно – прите-
жаваща висше образование, специалност “Финанси, кредит и застрахо-
вателно дело”, с трудов стаж в счетоводството в периода 1982 г. до 
1991 г., а в периода 1991 г. до 2003 г. – стаж в областта на държавния фи-
нансов контрол и данъчна администрация;

д/ Станка Тенева Митранова с ЕГН 4810157550, в качеството й на лице, 
отговарящо на изискванията на чл.40е, ал.5 от Закона за независимия 
финансов одит.

На основание чл.115, ал.2 от ЗППЦК, информираме акционерите за след-
ното:

Общият брой на акциите и правата на глас на акционерите на друже-
ството към датата на вземане на решението за свикване на редовно 
Общо събрание на акционерите - 31.05.2010 г. е 8 334 624 броя поименни, 
безналични акции всяка с право на глас в Общото събрание. На основа-
ние чл.115б, ал.1 от ЗППЦК правото на глас в Общото събрание на акцио-
нерите се упражнява от лицата, вписани в регистрите на “Централен 
депозитар” АД като акционери на дружеството 14 дни преди датата на 
общото събрание. Само лицата вписани като акционери до 02.07.2010 г. 
имат право да участват и гласуват в Общото събрание. 

Поканват се всички акционери да вземат участие лично или чрез 
упълномощен от тях представител. Съгласно чл.115г от ЗППЦК, акци-
онерите в дружеството имат право да упълномощят всяко физическо 
или юридическо лице да участва и да гласува в Общото събрание от 
тяхно име. Пълномощното трябва да бъде изрично, за конкретното 
общо събрание, да отговаря на изискванията на чл.116 от ЗППЦК, като 
в него трябва да се посочват най-малко данните за акционера и пълно-

мощника; броя на акциите, за които се отнася пълномощното; дневния 
ред на въпросите, предложени за обсъждане; предложенията за решения 
по всеки от въпросите в дневния ред; начина на гласуване по всеки от 
въпросите, ако е приложимо; дата и подпис. Преупълномощаването с 
правата по предоставени пълномощни, както и пълномощието, дадено 
в нарушение на правилата на ЗППЦК е нищожно.

Член на Управителния или на Надзорния съвет може да представля-
ва акционер, само ако акционерът изрично е посочил в пълномощното 
начина на гласуване по всяка от точките от дневния ред. Пълномощни-
кът има същите права да се изказва и да задава въпроси като акционера, 
когото представлява. Пълномощникът е длъжен да упражнява правото 
на глас в съответствие с инструкциите на акционера, съдържащи се в 
пълномощното. Пълномощникът може да представлява повече от един 
акционер в Общото събрание на дружеството. В този случай пълно-
мощникът може да гласува по различен начин по акциите, притежавани 
от отделните акционери, които той представлява. 

“Захарни заводи” АД представя образец от писмено пълномощно на 
хартиен и електронен носител. Електронната форма на пълномощно-
то, заедно с писмените материали за Общото събрание на акционери-
те са на разположение на интернет страница на дружеството www.
orbisfoods.bg, секция “Новини”.

Лицата притежаващи заедно или поотделно най-малко 5 на сто от 
капитала на дружеството, могат по реда на чл.223а от ТЗ да включат и 
други въпроси в дневния ред за ОСА и да правят предложения за решения 
по вече включени в дневния ред въпроси. Крайният срок за включване в 
дневния ред и предложенията за решения е не по-късно от 15 дни преди 
датата на общото събрание, т.е. не по късно от 01.07.2010 г.

Всеки акционер или пълномощник може в деня на събранието – 16.07.2010 
г. да прави предложения за решения по въпроси, включени в дневния ред 
на ОСА, а крайният срок за упражняване на това право е до приключване 
на обсъжданията на съответната точка по време на ОСА.

Всеки акционер има право по време на ОСА да поставя въпроси, относ-
но икономическото и финансовото състояние на дружеството, неза-
висимо дали те са свързани с дневния ред, освен за обстоятелствата, 
които представляват вътрешна информация.

“Захарни заводи” АД уведомява всички акционери, че гласуването 
чрез кореспонденция и електронни средства не е допустимо, съгласно 
действащия устав на дружеството.

Писмените материали за събранието са на разположение на акционе-
рите всеки работен ден – от 08.00 часа до 17.00 часа но седалището и 
адреса на управление на дружеството –гр. Горна Оряховица, ул. “Свети 
Княз Борис І” № 29, както и на следния интернет адрес: www.orbisfoods.
bg , секция Новини.

Регистрацията на акционерите и техните пълномощници започва 
от 9. 00 часа и продължава до 13.00 часа на 16.07.2010 г. на мястото на 
провеждане на събранието. Акционерите или упълномощените от тях 
лица трябва да представят документ за самоличност, удостоверение 
за актуална търговска или съдебна регистрация, а упълномощените 
лица и писмено пълномощно, отговарящо на изискванията на чл.116 от 
ЗППЦК. Всички акционери, които ще се представляват на събранието 
от пълномощник  трябва да уведомят дружеството а упълномощени-
те лица да представят пълномощните си най-късно до края на работ-
ния ден, предхождащ деня на събранието. В случай че бъдат представе-
ни от един и същи акционер, валидно е по-късно даденото.

На основание чл.115 г, ал.5 от ЗППЦК, дружеството осигурява въз-
можност за получаването на пълномощни чрез електронни средства. 
В този случай пълномощното следва да бъде саморъчно подписано, ска-
нирано и подписано като електронен документ с електронен подпис 
на упълномощителя по смисъла на Закона за електронния документ и 
електронния подпис. Така оформеното пълномощно заедно с изрично 
уведомление от упълномощителя за извършеното упълномощаване по 
електронен път следва да бъдат изпратени на дружеството по Интер-
нет чрез електронна поща на адрес: yovkoralev@b-trust.org.

При липса на кворум на обявената дата за провеждане на Общо събра-
ние на акционерите, на основание чл.227, ал.3 от ТЗ, събранието ще се 
проведе на 30.07.2010 г. в 13.00 часа на същото място при същия дневен 
ред.

Приложение:
Протокол № 3/14.05.2010 г., Протокол № 4 /25.05.2010г. и Протокол № 

5/31.05.2010г. от заседание на Надзорния съвет.  
За “Захарни заводи” АД, гр. Горна Оряховица:
Изп.директор: /В.Ралева/                                         Член на УС: /Р.Данков/



Конкурсът Next Generation 
на в. “Пари” и “Делойт Бъл-
гария” ще определи за втора 
година най-добрите млади 
мениджъри. През миналата 
година в. “Пари” погледна 
напред в хората и видя бъде-
щето на българския бизнес. 
И тази година изданието 
представи и отличи най-до-
брите млади мениджъри и 
предприемачи на България. 
Победителите ще бъдат на-
градени тази вечер на офи-
циална церемония в Гранд 
хотел София. Призовете са 
в категориите “Собствен 
бизнес” и “Мениджър”. Ще 
бъде връчена и специалната 

награда на журито. 

Условия за участие
Участието в конкурса става 
след анкета, която канди-
датите за приза трябва да 
попълнят. В нея те трябва 
да посочат основните си 
отговорности, идеите за раз-
витие и успех на фирмата в 
дългосрочен план, какво е 
постигнал екипът им под 
тяхното ръководството през 
последната година и др.

Жури
Изборът на победители-
те е възложен на жури в 
състав Лилия Апостолова, 
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Вестник “Пари” и “Делойт” 
награждават млади мениджъри
Призовете във втория конкурс Next Generation 
ще бъдат връчени на официална церемония днес

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

ДП „БСТ” обявява откриването на търгове с тайно наддаване за предоста-
вяне под наем на недвижими имоти, находящи се на територията на РД на 

ДП „БСТ” – гр. София, които ще се проведат на 16.07.2010 г. 

І. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 115/09.06.2010 г. 
на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за 
срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ помещение 
с площ от 47,89 кв. м., заедно с 0,858% ид.ч. от общите части на сградата и от правото на строеж 
върху общинска земя, находящ се в гр. София, ж.к. „Красна поляна”, бл. 33Б, на партера, който да 
се проведе на 16.07.2010 г., от 10.00 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» -гр.София, кв. „Лагера”, ул. 
„Боговец” № 1, при следните условия:

1. Първоначална наемна цена – 433.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
2. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по банков 

път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
3. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дейност.
4. Депозит за участие в търга - 216 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
5. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
6. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
7. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа 
на 15.07.2010 г.

ІІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 114/09.06.2010 г. 
на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за 
срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ обособена 
част от сграда, находящ се в представляващ помещение с площ от 43,40 кв.м., находящ се в гр. 
София, район „Триадица”,  ж.к. „Иван Вазов”, бл.37, на партерен етаж., който да се проведе на 
16.07.2010 г., от 10.30 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» -гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 
1, при следните условия:

8. Първоначална наемна цена – 860.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
9. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по банков 

път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
10. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
11. Депозит за участие в търга - 430 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
12. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
13. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
14. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

IІІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед №113/09.06.2010 г. 
на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за 
срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ обособена 
част от сграда, находящ се в представляващ помещение с площ от 66,07 кв.м., находящ се в гр. 
София, район „Триадица”, ул. „Константин Иречек” № 16, на партерния етаж, който да се проведе 
на 16.07.2010 г., от 11.00 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” 
№ 1, при следните условия:

15. Първоначална наемна цена – 851.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
16. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
17. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
18. Депозит за участие в търга - 425 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
19. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
20. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с пред-

варително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
21. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

ІV. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 
г. на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 112/09.06.2010 
г. на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем 
за срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ гараж № 
2, с площ от 15 кв.м., находящ се в гр. София, ж.к.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, който да се проведе 
на 16.07.2010 г., от 11.30 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” 
№ 1, при следните условия:

22. Първоначална наемна цена – 70.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
23. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
24. Предназначение на обекта – гаражна клетка за автомобил.
25. Депозит за участие в търга - 35 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
26. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
27. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
28. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

V. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 
г. на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 111/09.06.2010 
г. на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под 

наем за срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ 
магазин от две помещения и сервизно помещение, обособена част от жилищен блок, находящ се 
в гр. София, ж.к.”Разсадника-Коньовица” в бл. № 28, с площ от 57,62 кв. м., който да се проведе на 
16.07.2010 г., от 12.30 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» -гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, 
при следните условия:

29. Първоначална наемна цена – 223.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
30. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
31. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
32. Депозит за участие в търга - 110 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
33. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
34. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
35. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

VІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 110/09.06.2010 г. 
на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за 
срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ помещение 
/магазин/ и санитарен възел на партер, с обща площ от 27,36 кв.м., находящ се в гр. София, ж.к. 
„Разадника”, бл. № 127 Б, който да се проведе на 16.07.2010 г., от 13.00 часа, в сградата на РД на ДП 
«БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, при следните условия:

36. Първоначална наемна цена – 251.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
37. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
38. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
39. Депозит за участие в търга - 150 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
40. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
41. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
42. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

VІІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 
г. на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 109/09.06.2010 
г. на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем 
за срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ част 
от едноетажна полумасивна сграда, построена в парцел № III от кв. 58 по плана на с. Волуяк, 
находящ се в с. Волуяк, р-н Връбница, център на селото /на бивша ул. „П. Малинов”/, с площ от 
75,00 кв. м., който да се проведе на 16.07.2010 г., от 13.30 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. 
София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, при следните условия:

43. Първоначална наемна цена – 185.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
44. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
45. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
46. Депозит за участие в търга - 93 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
47. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
48. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с пред-

варително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
49. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

VIІІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 108/08.06.2010 г. на 
изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за срок 
от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ помещение /ма-
газин/ на партерен етаж от сграда, находящ се в гр. София, ул. „Пиротска” № 48 /бивша ул.”Андрей 
Жданов”/, с площ от 37,00 кв. м., който да се проведе на 16.07.2010 г., от 14.00 часа, в сградата на 
РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, при следните условия:

50. Първоначална наемна цена – 615.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
51. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
52. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
53. Депозит за участие в търга - 307 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
54. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
55. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
56. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

IX. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 107/08.06.2010 г. 
на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за 
срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ помещение 
/магазин/ на партерен етаж от сграда, находящ се в гр. София, ж.к. „Хаджи Димитър”, ул. „Макга-
хан” бл. 55а, с площ от 27,00 кв. м., който да се проведе на 16.07.2010 г., от 14.30 часа, в сградата на 
РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, при следните условия:

57. Първоначална наемна цена – 296.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
58. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
59. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.

60. Депозит за участие в търга - 148 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
61. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
62. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
63. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

X. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 
г. на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 106/08.06.2010 
г. на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем 
за срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ част 
от сграда- помещение/магазин № 2/ и санитарен възел на, находящ се в гр. София, ж.к. „Надежда” 
III част, бл. № 330 /бивш № 31/, вх. В на партера, с площ от 27, 36 кв.м., който да се проведе на 
16.07.2010 г., от 15.00 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 
1, при следните условия:

64. Първоначална наемна цена – 232.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
65. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
66. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
67. Депозит за участие в търга - 116 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
68. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
69. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с пред-

варително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
70. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

XІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 
г. на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 103/08.06.2010 
г. на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем 
за срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ втори 
етаж от двуетажна полумасивна сграда, построена в парцел IV, от кв. 127 по регулационния плана 
на гр. Пирдоп, находящ се в гр. Пирдоп, ул. „6-та” № 2, с площ от 20,00 кв. м., който да се проведе 
на 16.07.2010 г., от 15.30 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” 
№ 1, при следните условия:

71. Първоначална наемна цена – 115.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
72. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
73. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
74. Депозит за участие в търга - 57 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
75. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
76. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
77. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

XІІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 г. 
на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед №104/08.06.2010 г. 
на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем за 
срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ метален 
тото павилион, поставен върху държавна земя в с.Требич, находящ се в с. Требич, в близост до 
кръстовището на ул.„Латин Б.Колев” и ул. „Михаил Маринов”, с площ от 12,00 кв. м., който да 
се проведе на 16.07.2010 г., от 16.00 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. 
„Боговец” № 1, при следните условия:

78. Първоначална наемна цена –72.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
79. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
80. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
81. Депозит за участие в търга - 36 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
82. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
83. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с предва-

рително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
84. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

XIІІ. Държавно предприятие „Български спортен тотализатор” на основание чл. 19, ал. 2 от 
Закона за държавната собственост и чл. 13, ал. 2, ал.3 и ал. 6 във връзка с чл. 43 от Правилника за 
прилагане на Закона за държавната собственост и Докладна записка вх. № 03-00-707/02.06.2010 
г. на директора на РД на ДП „БСТ” – гр. София обявява откриването със Заповед № 105/08.06.2010 
г. на изпълнителния директор на ДП «БСТ», на търг с тайно наддаване за предоставяне под наем 
за срок от 5 години на недвижим имот – частна държавна собственост, представляващ тото 
павилион тип „Съединение”, находящ се в с. Лесново, общ. Елин Пелин, обл. София с площ от 
17,00 кв. м., който да се проведе на 16.07.2010 г., от 16.30 часа, в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. 
София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1, при следните условия:

85. Първоначална наемна цена – 63.00 лв./ месечно, без включен в нея ДДС, който е дължим/.
86. Начин на плащане на месечния наем – в брой в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София или по 

банков път, по банкова сметка, посочена от директора на Районната дирекция:
87. Предназначение на обекта – за административен офис или незабранена търговска дей-

ност.
88. Депозит за участие в търга - 31 лв., вносим в касата на РД на ДП «БСТ» - гр. София: 
89. Цена на тръжната документация – 50 лв., платими в касата на РД на ДП «БСТ» - гр.София:
90. Дати за оглед на обекта – всеки работен ден от 10.00 до 15.00 часа, до 15.07.2010 г., с пред-

варително съгласуване с директора на РД на ДП «БСТ» - гр. София.
91. Краен срок за приемане на заявленията за участие заедно с ценови предложения, които се 

подават в сградата на РД на ДП «БСТ» - гр. София,кв.”Лагера”, ул. „Боговец” № 1 – до 15.00 часа на 
15.07.2010 г.

 Изпълнителният директор на Пощенска банка Пе-
тя Димитрова взе миналогодишната голяма награда 
в конкурса   снимка марина ангелоВа

▶

Критерии
Кандидатите в 
конкурса трябва:

да са на възраст до 35 го-
дини

да имат собствен бизнес 
или да заемат мениджър-
ска позиция (ръководители 

▶

▶

на екипи
компанията им да съ-

ществува минимум от 2 
години

да заемат позицията ми-
нимум от 1 година

да нямат задължения към 
служителите и към държа-
вата (данъци, такси и дру-
ги държавни плащания)

▶

▶

▶

изпълнителен директор на 
“Бизнес Медиа Груп” АД, 
Албена Петкова, мениджър 
“Клиенти и пазари” в “Де-
лойт България”, Стамен Та-
сев, изпълнителен директор 
на Българския форум на 

бизнес лидерите, Митко 
Василев, главен управител 
на Германско-българската 
индустриално-търговска 
камара, и Надежда Ангело-
ва, маркетинг мениджър в 
JobTiger.bg.
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Имотите по пътя на метрото 
са атрактивна инвестиция

 Господин Петров, в ана-
лиз на компанията ви се 
посочва, че инвестито-
рите търсят атрактив-
ни парцели. Ако говорим 
за София, кои са кварта-
лите, в които сега има 
атрактивни парцели?

- Кварталите, в които 
има предлагане и интерес 
от страна на инвеститори-
те, са източните, особено 
тези по трасето на метро-
то - Младост, Дървени-
ца, Мусагеница, както и 
южните като Стрелбище 
и Лозенец. Много предла-
гане, но без да се смята за 
атрактивно, има в новите 
райони без изградена ин-
фраструктура, в които и 
предлагането на готови 
апартаменти е сериозно - 
Манастирски ливади, Ви-
тоша, Малинова долина. 
Въпреки динамиката на 
процесите от последните 
пет години и активното 
застрояване в София все 
още има интересни парце-
ли, останали свободни по 
една или друга причина, 
и има потенциал както за 
преговори и сключване 
на сделки, така и за ре-
ализиране на интересни 
сгради. 

 в анализа се посочва 
също, че изграждането 
на затворени комплекси 
е неизгодно за инвести-
торите, но клиентите 
търсят жилища с оси-
гурена поддръжка, охра-
на, зелени площи и т.н. 
Предвид това малките 
кооперации, които сега се 
строят, ще отговорят 
ли на нуждите на клиен-
тите?

- Категорично тези две 
неща не си противоречат. 
Клиентите търсят не тол-
кова затворен комплекс, 
колкото чиста и привет-
лива околна среда, както 
и удобства. В много от 
изброените по-горе райони 
има доста зеленина, а дори 
и единичните сгради може 
да имат перфектно поддър-
жани общи части, охрана и 
високо качество на строи-
телството. Дори е по-лесно 
за реализация, тъй като 
по-малкият брой жилищни 
единици са предпоставка 
за по-лесна координация 
между собствениците, из-
ключително важна за пра-
вилното стопанисване на 
сградата. 

 Съгласяват ли се лесно 
собствениците на 50% 
обезщетение и за това 
колко апартамента мо-
гат да получат напри-
мер?

- Първо трябва да изя-
сним, че не става дума за 
класическите 50% обез-
щетение, а за договорка 
между двете страни - 50% 

▶

▶

▶

от цената на парцела да 
бъде заплатена в брой, 
а останалата половина 
да бъде под формата на 
обезщетение. По прин-
цип такава договорка е 
трудна, тъй като собстве-
никът иска пари в брой, 
инвеститорът се нуждае от 
парцела, но няма финан-
совата възможност да го 
плати целия. Освен това и 
двете страни се страхуват 
от евентуален провал на 
начинанието. А 50% обез-
щетение е риск и за двете 
страни - предприемачът 
все пак е дал едни пари в 
брой, а собственикът има 
още за получаване - т.е. за 
известен период от време 
тези хора са партньори, 
което е специфична ра-
бота. Колко апартамента 
ще получат, зависи от па-
раметрите на парцела и 
неговото местоположение, 
както и от сградата, която 
инвеститорът е решил да 

изгради. В момента не е 
модерно да се застрояват 
100% от възможностите на 
парцела, така че всичко е 
специфично и се изчисля-
ва на базата на показатели. 
По-важно за собственика е 
не колко ще бъдат на брой, 
а каква ще бъде тяхната 
стойност и ликвидност. 
Това също зависи до го-
ляма степен от района и 
проекта за сграда. 

 Лесно ли се намират 
собственици на парце-
ли, които са готови да 
продават при резкия спад 
в цените на този тип 
имоти?

- Всички продават пар-
целите си. Много малък 
дял от тези собственици 
притежават или са придо-
били парцела по право или 
наследство. За по-голямата 
част този парцел е сделка, 
реализирана с цел печал-
ба, т.е. актив, придобит 
в по-добрите времена с 
желание за печалба. Това, 
от друга страна, означава, 
че човекът или компанията 
са „затворили” определена 
сума пари и възможността 
да кешират е изкушаваща. 
Пари в брой, пък били те 
и по-малко от очакваното, 
са добре дошли за всеки-
го в последните месеци. 

▶

Така че можем да кажем, 
че се продават много, но 
за добро или лошо малък 
процент от тях са интерес-
ни за нас. 

 Прибягва ли вашата 
компания сега до банкови 
кредити, за да финансира 
изграждането на нови 
свои проекти?

- Да, за всеки от проек-
тите ни. Инвеститорската 
дейност го изисква, ина-
че не би било точно та-
къв бизнес, а нещо друго. 
Банковото финансиране се 
появява на по-късен етап 
и се осигурява по-трудно, 
но без него не можем да 
работим успешно. 

 в портфолиото ви има 
ваканционни имоти, кои-
то пострадаха най-силно 
от кризата. Планирате 
ли изграждане на нови 
обекти и къде?

- Нашите летни вакан-
ционни имоти пострадаха 

▶

▶

най-малко от кризата. Ние 
изграждаме резортите си 
на отделни етапи и не сре-
щаме проблеми с тяхната 
реализация към момента, 
което ни дава увереност, 
че през есента можем да 
продължим с нови про-
екти.

 Колко процента от 
апартаментите са про-
дадени в проектите 
Paradiso Verde в Банско, 
Paradise Dune, Paradise 
G a r d e n s  B e a c h & S p o r t 
Residence и Town House 
- Paradise Dune Resort в 
Созопол?

- Проектът ни в Банско 
е изграден и в него има-
ме няколко непродадени 
апартамента, което не е 
проблем, тъй като всички 
останали бяха реализи-
рани в най-активния мо-
мент на пазара. Всички 
останали в Созопол са на 
различни етапи от един 
много мащабен проект, 
където вече сме продали 
всички изградени, както 
и над 80% от строящите 
се в момента. Реално смя-
таме този проект за много 
успешен, тъй като оста-
налите все още свободни 
апартаменти и къщи са 
такива само защото не сме 
ги построили. Ние сме из-

▶
ключително горди с това, 
че успяхме да планираме 
комплексите си така, че 
да са атрактивни въпреки 
кризата.

 има ли все още инте-
рес от страна на порт-
фейлни инвеститори от 
Англия, ирландия, Русия, 
испания и Скандинавския 
регион към ваканционни 
имоти у нас? 

- Отговорът щеше да 
е „няма”, ако в списъка 
не беше Русия. Темата с 
купувачите от Русия е раз-
лична и въпреки че по-го-
лям процент от сделките 
са с крайни клиенти, ко-
ито купуват за собствени 
нужди, има портфейлни 
инвеститори, които тър-
сят пакети от средно 10 
апартамента. Но изисква-
нията им съвпадат с тези 
на масовите купувачи от 
Русия. 

Красимира Янева

▶

През есента можем да продължим с нови проекти

интервю Теофил Петров, изпълнителен директор на Green Life

Изисква-
нията на 

портфейлните 
инвеститори от 
Русия съвпадат с 
тези на масовите 
купувачи оттам

Ние из-
граждаме 

резортите си на 
отделни етапи и 
не срещаме про-
блеми с тяхната 
реализация  

В момента 
не е модер-

но да се застро-
яват 100% от 
възможностите 
на парцела
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Целта е да се привли-
чат компании, които 
да влагат в развитие 
на производства

Бъдещите индустриалните 
зони на София и Перник 
ще се конкурират. Заявка за 
конкуренция даде кметът 
на Перник Росица Яна-
киева. 

Първият проект
През миналата седмица 
правителството реши че-
тири държавни имота с 
обща площ от над 1900 
дка да бъдат апортирани 
в Националната компания 
„Индустриални зони”. 
Целта на решението е да 
се създаде нова такава зона 
край Божурище. Земите 
бяха на Министерството 
на отбраната. Според ана-
лизи бъдещата зона има 
изключителен потенциал 
за развитие, твърдят от пра-
вителството. След прехвър-
лянето на земята държав-
ното дружество трябва да 
изгради инфраструктурата, 
за да може да се разви-
ват високопродуктивни и 
ориентирани към износ 
производства. Община Бо-
журище е избрана, защото 
е близо до София, както и 
до път Е-80, който свързва 
Белград и Истанбул.

Компанията „Индустри-
ални зони” беше създадена 
миналата година. Тя упра-
влява 6 зони. Половината 
от тях са готови - в Русе, 
Свиленград и Видин. Оста-
налите три - „Варна-запад”, 
„Карлово” и „Плевен” - все 
още се изграждат. Тези зо-
ни се правят върху земи, 
които са държавни. Целта 
е да се привличат чужди 
инвестиции.

Конкуренция
Два дни след като беше взе-
то правителственото реше-
ние, беше даден стартът и 
на новата индустриална зо-
на край Перник. Общината 
е отредила 350 дка за нова 
индустриална зона, коя-
то ще развива екологично 
чисти и високотехнологич-
ни производства, съобщи 
кметът на общината Росица 
Янакиева. Според нея ин-
дустриалният парк може 
да се разглежда в един ком-
плекс със столицата, само 
че ще предлага по-изгодни 
условия за инвеститорите в 
сравнение със София.

Привличане  
на клиенти
Община Перник е готова да 
води конкретни разговори 
за по-ниски цени за наеми 
и за директно придобиване 
на правото на собственост. 
Кметството било готово да 
предложи и облекчен режим 
при предоставянето на право 
на строеж и възможности за 
индивидуално администра-
тивно обслужване. Теренът 
вече има устройствен план 
и изградена довеждаща ин-
фраструктура. Освен това 
към заложената площ може 
да бъдат прибавени още 300 
дка. Преуреждането и при-
съединяването ще са анга-
жимент на общината.

От общината обясниха, 
че вече са водени прего-
вори с корейска фирма за 
машиностроене. От кмет-
ството обаче обясниха, че 
те са прекратени, защото 
са били искани неприемли-
ви условия. Преговорите с 
компания за производство 
на керамика и с други по-
малки инвеститори обаче 
продължават.

Красимира Янева

Това е поредният 
собствен дистрибуци-
онен център на голяма 
търговска верига

„Билла - България” открива 
утре логистичната си база 
край град Елин Пелин. Тя е 
с разгъната застроена площ 
(РЗП) от около 20 000 кв. м. 
В нея са вложени 23 млн. 
лв., като към момента това 
е най-голямата еднократна 
инвестиция на веригата у 
нас. Очаква се базата да 
бъде открита от премиера 
Бойко Борисов и члена на 
УС на REWE International 
AG, чиято собственост е 
„Билла”, Вернер Вутчер. 

Логистичен бум
Това е поредната логис-
тична база на търговска 
верига. През 2009 г. бяха за-
вършени логистично-дист-
рибуционните центрове на 
„Пени маркет” в село Стол-
ник, община Елин Пелин, 
и на „Кауфланд” в Индус-
триална зона Раковски в 

„Билла” открива логистична база за 23 млн. лв.

Пловдив. Свои логистични 
бази предвиждат и мно-
зинството от останалите 

ритейлъри, опериращи на 
територията на страната, 
като по-голямата част от 

тях се очаква да бъдат реа-
лизирани през 2010 г. Сред 
тях са логистичен център 

▶ Центърът на търговската верига се простира на разгъната застроена площ 
от около 20 000 кв. м снимка Емилия костадиноВа

Индустриалните зони на София  
и Перник ще се конкурират

▶ Новата индустриална 
зона ще развива 
екологично чисти и 
високотехнологични 
производства, съобщи 
кметът на община 
Перник Росица Янакиева

снимка боби тошЕВ

на „Лидл” с разгъната за-
строена площ от 46 000 
кв. м в землището на Елин 
Пелин, централен логис-
тичен склад на Пикадили 
в бъдещия Индустриален 
парк София-изток, цен-
трална логистична база на 
„Техномаркет” до Нови хан 
(планирана за 2011 г.), ло-
гистичен център на CBA 
Property Management в гр. 
Дебелец (на 5 км от Вели-
ко Търново) с площ 5790 
кв. м; логистичен център 
на Plus Market в Чепин-
ци; логистичен център на 
белгийския дистрибутор 
на пресни и замразени хра-
нителни продукти Univeg 
край София с разгъната 
застроена площ 8000 кв. 
м и др. Това е посочено в 
анализ на консултантска-
та компания GVA Sollers 
solutions. 

Нужда от обновяване
Според проучване на GVA 
Sollers Solutions около 60% 
от наличните складови пло-
щи на територията на стра-

ната са функционално и ико-
номически остарели. Много 
често техните специфич-
ни параметри и състояние 
не отговарят на пазарното 
търсене. „Необходимостта 
от финансови ресурси за 
обновяване, несигурността 
на пазара и нуждата от кон-
султантска помощ са част от 
причините за преобладаващо 
остарелия фонд логистични 
площи в страната”, пише в 
анализа на компанията. 

Поради тази причина 
много от крайните клиен-
ти на пазара прибягват към 
реализиране на собствен 
проект, въпреки че това ще 
отнеме важни ресурси от 
основната им дейност.

Забавеното развитие на 
пазара на логистични пло-
щи за отдаване под наем и 
малкият обем новоизграж-
дащи се логистични площи 
за свободно отдаване под 
наем ще запазят това съ-
отношение в краткосрочен 
период, твърдят от консул-
тантската компания.

Красимира Янева

1900
▶ дка държавни имоти 
ще  бъдат апортирани в 
националната компания 
„индустриални зони”

350
▶ дка е предвидила 
община Перник за нов 
индустриален парк
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Версия
Нова тв  
пуска още  
един сайт 
Нова тв скоро ще пусне в 
интернет своя вариант на 
сайтовете hulu.com и bbc.
co.uk/iplayer. В новата елек-
тронна страница на теле-
визията Рlay.novatv.bg зри-
телите ще могат да гледат 

повторения на любимите 
си предавания -   “Кален-
дар”, “На 4 очи”, “Темата 
на Нова”, “Здравей, Бълга-
рия”. Официално сайтът ще 
стартира на 21 юни. Зрите-
лите ще имат възможност 
да подреждат любимите си 
шоупрограми в своя лична 
плейлиста. Нея ще пък ще 
могат да публикуват в други 
уебсайтове или блогове чрез 
специална джаджа. 

Медиен 
Бизнес

Реклама:
Мария секулова
msekulova@pari.bg
tel. 4395-872

Редактор:
Eлина Пулчева
еpulcheva@pari.bg
tel. 4395-877

Намаляването на тиражите 
на вестниците е тенденция в 
цял свят. За всички е ясно, че 
новините си намериха нов 
дом - интернет. Икономиче-
ската криза доведе до друг 
спад - този на рекламите в 
печатните издания. Съща-
та картина е актуална и за 
българския вестникарски 
сектор. Очаква са сложната 
ситуация да доведе до сери-
озни размествания на пазара 
на печатни медии у нас. Кри-
зата промени обстановката 
в големите медийни групи 
в страната - “Икономедия”, 
“Нова българска медийна 
група”. Последни останаха 
изданията от германската 
ВАЦ. За последната от мно-
го време се говори, че има 
намерение да продава два-
та най-големи ежедневника 
- “Труд” и “24 часа”. Все 
по-усилено се говори, че от 
септември тази година все-
кидневниците ще осъмнат с 
нов собственик. Управите-
лят на ВАЦ Аксел Шиндлер 
каза, че планират да останат 
на българския пазар, но не 
уточни точно как.

Рекламодателите са основ-
ните източници на приходи 
за печатните медии. Прихо-
дите от реклами за всички 
вестници падат рязко. Това 
обаче се отнася в най-голя-
ма степен за тези на ВАЦ. 
От началото на годината 
техният спад е достигнал 
18%, казват експерти. За 
сравнение по официални 
данни намаляването на при-
ходите от реклами за “Труд” 
и “24 часа” за цялата 2009 г. 
е бил едва 10.2% по данни на 
“ТНС тв План”. Това предиз-
вика замразяването на щат-
ни места в двата вестника и 
понижаване на хонорарите 
за журналистите средно с 
около 50%. Ако няма изгле-
ди за покачване на приходи-
те на двата всекидневника, 
най-логично би било те да 
бъдат продадени. Такива 
слухове обикалят медийно-
то пространство от години. 
Като евентуални бъдещи 
собственици са спрягани 
най-различни имена.

Кой?
“Нова българска медийна 
група”, чийто притежател 
е небезизвестната бизнес 
дама Ирена Кръстева, про-
явявала апетит към вестни-
ците или поне само към “24 
часа”. Нейната компания не 
може да си позволи да купи 
изданията на ВАЦ, твърдят 
специалисти консултанти 
по крупни сделки. Нито една 
българска група не би могла 

да издържа “Труд” и “24 
часа”, защото разходите са 
огромни, инвестицията ня-
мало да се върне в близките 
2 години, казват още екс-
перти. Затова евентуалният 
нов собственик на печат-
ните издания щял да дойде 
от чужбина. За купувач на 
най-големите всекидневни-
ци е спрягана и банкерката 
Цветелина Бориславова. От 
пресгрупата обаче разсеяха 
преди дни подобни съмне-
ния.  “Не коментираме на-
шите стратегически плано-
ве. Приходите от дейността 
ни в България са приемливи. 
Виждаме дългосрочна перс-
пектива в тази страна”, каза 
за в. “Пари” управителят 
на ВАЦ за България Аксел 
Шиндлер.

друг вариант
Ако не намерят доста-
тъчно сигурен купувач за  
изданията си, шефовете на 
ВАЦ обмисляли да предпри-
емат радикални реформи. За 
да преборят намаляващите 
постъпления, ръководствата 
на двете издания трябваше 
да помислят как да съкратят 
разходите си. По коридорите 
на двете редакции се носеха 
най-различни предположе-
ния за бъдещите действия 
на германските собствени-
ци. Първо се заговори за 
обединяване на спортните 
отдели на “24 часа” и “Труд”. 
Фотоотделите на всички ре-
дакции на пресгрупата също 
щели да се слеят - във фото-
агенция. Идеята била тя да 
снабдява със снимки не само  
изданията на ВАЦ, но и да 
продава за други медии. Така 
фотографите щели да бъдат 
намалени наполовина и раз-
ходите да се съкратят.  Подо-
бен вариант се предвиждал 
и за оперативните репортери 
на “24 часа” и “Труд”. 
 
икономедия
В медийното пространство 
упорито се говори, че пред-
стои сериозна промяна и в 
друг всекидневник на пе-
чатния пазар в България. 
Говори се, че хартиеното 
издание на в. “Дневник” е в 
историята и пренесоха бъ-
дещето му в интернет. Това 
изглеждаше много вероятно, 
още повече след като ста-
на ясно, че в изданието на 
“Икономедия” заплатите на 
журналистите са съкратени 
с 35%. Това обаче няма да се 
случи, каза за в. “Пари” глав-
ният редактор на вестника 
Галя Прокопиева. 

елина Пулчева
елена Петкова

Скоро няма да минем изцяло в интернет
Не е вярно, че нашите 
издания ще преминат 
скоро изцяло в интернет. 
Въпреки че от години 
целенасочено развиваме 
сайтовете си, печатните ни 
медии също регистрират 
добра печалба, имаме ло-
ялни рекламодатели. Ми-
сля обаче, че те подценяват 
предимствата на хартията. 
Рекламата във вестника се 
възприема по-детайлно и 
комуникира по-добре от 
тази онлайн. 

Има много фактори, 
поради които българският 
пазар на печатни медии 
изостава с няколко години 
спрямо световния. Един от 
тях е, че той действа на не-
пазарен принцип. Той не е 

Изданията  
ни все  
още няма  

да преминават  
в интернет

Галя Прокопиева, 
главен редактор на в. „Капитал”

регламентиран, няма ясни 
правила, а, напротив, има 
нелоялна конкуренция. 
Много издания излизат не 
за да печелят рекламодате-
ли, а за да оказват опреде-
лено влияние. 

Средносрочно няма 
изгледи българският 
пазар на печатни издания 
да се преструктурира 
изцяло и да премине в 
интернет пространството. 
Хартията все още има 
потенциал. У нас онлайн 
и печатните медии 
действат на различни 
принципи. Интернет 
медиите са много по-бър-
зи, новините пристигат 
доста по-лесно до чита-
телите. Печатните медии 

трябва задължително 
да разглеждат по-малко 
теми, но в дълбочина - да 
правят повече анализи и 
коментарни материали.

Мисля, че до 5 години 
пресата у нас ще стане 
доста по-различна. Ще се 
появят други издания с 
различни от познатите до-
сега съдържание и визия. 
Минаването в интернет 
не е безплатно. Основни-
ят разход на пресата не 
са печатът и хартията, а 
човешкият ресурс - екипът 
от журналисти, дизайнери. 
Кризата повлия на падане-
то на рекламните приходи 
във всички медии с изклю-
чение на тези, които целят 
влияние.
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Класация
Световното 
вдигна рейтинга 
на БНТ 
Рейтингите на Бъл-
гарската национална 
телевизия скочиха още 
през първите дни от 
Световно първенство 
по футбол. 
Най-интересна за бъл-

гарите се оказала сре-
щата между Германия 
и Австралия. 
Тя е била наблюдава-
на от 920 000 зрите-
ли. Пазарният дял на 
телевизията по време 
на мача е бил 36%. 
Двубоят между 
Англия и САЩ пък е 
бил гледан от 11% от 
зрителите, или малко 
над 800 хиляди души 

са стискали палци 
пред  
екрана на някой от 
двата отбора. 
Уникалните посеще-
ния за първите три 
дни на сайта svetovno.
bnt.bg са над 100 000. 
Около 8000 души пък 
са гледали едновре-
менно на svetovno.bnt.
bg първите мачове от 
първенството.

Наследник
Вито замести 
Лора Крумова в 
Нова тв 
Витомир Саръиванов вече 
буди зрителите на “Здравей, 
България”. Вчера той дебю-
тира в сутрешния блок на 
Нова тв, въпреки че преди 
години категорично бе зая-
вил, че никога повече няма 

да води сутрешно предава-
не. През най-топлите месе-
ци на годината Вито обеща-
ва позитивно, динамично 
и забавно предаване в стил 
"Милен Цветков". Той ще 
замести Лора Крумова, 
която заедно с Галя Щърбе-
ва организира академия за 
журналисти. В нея се обуча-
ват репортери от регионал-
ните медии как да реагират 
на  натиск.

Слухове е имало постоянно -  
досега са били неоснователни
Слухове за продажбата, 
сливане или продаване на 
“Труд” и “24 часа” винаги 
е имало. Досега нито един 
от тях не се е реализирал. 
Това е като хубавата жена 
- всеки иска да я има, но 
когато вижда, че няма как 
да стане, започва да говори 
лошо. Не може да има 
обединение на две коренно 
различни неща, каквито са 
двата вестника. Моделът, 
по който работят до мо-
мента, е доказано успешен. 
От медийната група ВАЦ 
са преценили, че “Труд” и 
“24 часа” трябва да бъдат 
отделни издания, и на все-
ки друг слух, който казва 

Купувач може 
да дойде от 

чужбина, но има и 
български бизнес-
мени, които да ги 
придобият

Тошо Тошев, 
изпълнителен директор  
на “Медиа холдинг” 

обратното, трябва да се 
приема като неоснователен. 

Двата вестника имат 
своя специфична ауди-
тория, търсят се заради 
определени неща. Един-
ственото, което двете 
издания може да делят и на 
практика е така, са адми-
нистративните дейности 
- общи са счетоводството, 
реклама, служебните коли. 
Ако все пак ежедневниците 
на ВАЦ в България бъдат 
обявени за продажба, съм 
сигурен, че интерес към тях 
ще проявят както компании 
от чужбина, така и българ-
ски бизнесмени. 

Приходите от реклами на ВАЦ
спаднаха с над 18%
Средното понижение 
в телевизиите е  
около 12%

Господин Цеков, как се 
промениха приходите от 
реклама на вестниците 
през първите месеци на 
2010 г.?

- Със сигурност има спад. 
Но той е по-силно изразен 
при списанията. При вестни-
ците намаляването на прихо-
дите от реклама е средно с 6 
до 10%. Понижението обаче 
е доста неравномерно раз-
пределено. Спортните изда-
ния например ще отбележат 
прираст това лято заради 
световното по футбол. Най-
силно впечатление прави 
спадът при ВАЦ с над 18%. 
Това са данни на база наши 
наблюдения и статистиката 
на “ТНС тв План”. Лошото 
на този пазар е, че почти 
всички сделки с рекламода-
тели са на парче и никога не 
е ясно каква е цената.   

само на кризата ли се 
дължи това?

- Основно на кризата. Засе-
га стремглаво преминаване 
към онлайн изданията не се 
наблюдава. Не може да твър-
дим, че изведнъж е започна-
ло голямо четене в интернет 
и, видите ли, това е причина-
та хартиените издания да бе-
лежат спад на рекламните си 
приходи. Постепенно и това 
ще се промени, защото е 
естествено печатната медия 
да има огледален образ в ин-
тернет. Това е бавен процес. 
Основните рекламодатели в 
пресата са силно ударени от 
кризата.  По време на криза 
предпочитат да рекламират 
в по-евтини медии като ра-
диото например.

Преливане от една медия 
в друга няма. Радиата на-
истина бележат лек ръст 
като най-евтина медия. В 
телевизията също има спад, 
който е около 12%. Всички 
са потърпевши от кризата, 
спор няма. Тези, които не 
са печеливши, но поне не са 
много губещи, са радиото, 
интернет и аутдорът. 

 Говори се, че ВАЦ се гот-
вят да продадат вест-
ниците “24 часа” и “Труд”. 
Ще се намери ли купувач?

- Български купувач не 
вярвам да се намери. Това 
е огромен разход, който ще 
продължи да бъде такъв по-
не още две години.  Това мо-
же да си го позволи само се-
риозна медийна групировка. 
Със сигурност мога да кажа, 
че ВАЦ няма просто така да 
продаде изданията си.

▶

▶

▶

10.2
▶ процента е спадът  
на приходите от  
реклама за 2009 г.,  
спрямо 2008 г.

интервю Иво Цеков, изп. директор на агенция “Пиеро97”

18
▶ процента е спадът на 
рекламата  в "Труд" и "24 
часа" от началото на 
годината

Кризата, в която се 
намират печатните 
издания в българия, по-
ражда различни слухове 
за тяхното бъдеще. Кой 
от тях ще се случи, ще 
разберем скоро

▶

СнИМка БоБИ ТошеВ

Кризата е основната причина за спада на приходи-
те от реклама в печатните медии, казва иво Цеков
▶
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Мисия
Задачите  
на ИРКА  
За да направят 
максимално популярни 
принципите на 
капитализма Laissez-
faire, от института 
ще работят в няколко 
посоки. Едната от 
тях е разработване на 
образователни програми, 

чрез които ИРКА ще 
намира, обучава и 
подпомага желаещите 
да разберат задълбочено 
идеите на чистия  
капитализъм. Предвижда 
се организирането 
и провеждането на 
семинари, конференции, 
лекции и международни 
срещи, насочени 
към реализиране и 
подпомагане на целите 
на института „Атлас”. 

Цитат

 нора Стоичкова, зам.-председател на Института за радикален 
капитализъм „Атлас”

Основната ни цел е да направим 
нормална бизнес среда за 

предприемчивите българи, за да 
развиват икономиката на страната

Идеята да се популяризират 
принципите на капитализма 
Laissez-faire е събрала 13 
предприемачи, икономисти, 
политолози и журналисти. 
Концепцията се ражда през 
ноември 2009 г. и узрява 
до март тази година, кога-
то е създаден Институтът 
за радикален капитализъм 
„Атлас” (ИРКА). 

Повод за събирането на 
известни личности от об-
ществено-икономическата 
и социалната сфера било 
излизането на книгите на 
Айн Ранд на българския 
пазар. „В института „Ат-
лас” се обединихме хора, 
които искахме да създадем 
неправителствена структу-
ра, която да защитава онзи 
тип предприемач, който 
иска да играе по правила-

та. Но не по българските 
правила, а по правилата на 
нормалния бизнес”, каза за 
в. „Пари” Нора Стоичкова, 
заместник-председател на 
института.

Последователи
Членове на института за 
радикален капитализъм са 
хора, постигнали успех в 
своята област чрез труда и 
инициативността си, а не 
чрез използване на държав-
ни властови ресурси или 
корупционни практики. 
Каква е причината извест-
ни хора като председателя 
на Сметната палата проф. 
Валери Димитров, шефа 
на „Овергаз” Сашо Дончев, 
политолога Владимир Шо-
пов и издателя и журналист 
Калин Манолов да направят 

подобна неправителствена 
организация? 

Крива  
действителност
В продължение на 20 годи-
ни си говорим за преход към 
пазарна икономика. Капита-
лизмът, който виждаме, не е 
този, от който имаме нужда, 
категорични са от ИРКА. 
Според членовете на инсти-
тута картината в българска-
та икономическа действи-
телност е доста изкривена 
- държавно детерминиран 
бизнес, предприемачество, 
което расте единствено и 
само под крилото на дър-
жавата. Докато се осъщест-
вяваше т. нар. преход, всеки 
нов играч на пазара беше 
подлаган на рекет. Праве-
ше се всичко възможно, за 

да не бъде икономиката ни 
пазарна. Държавният кон-
трол кой и как да излезе 
на пазара пречеше на по-
дребните бизнес единици 
да се развиват. Установена 
практика беше българският 
бизнес да работи само ако 
има връзки с политическата 
власт в момента. 

Капитализъм  
Laissez-faire
Ние сме хора, които защи-
тават капитализма Laissez-
faire. Той означава „оставете 
ни да работим”, не се месе-
те, не ни пишете правилата, 
оставете ни да произведем 
това, което можем да прода-
дем, казва Нора Стоичкова. 
Основна цел на ИРКА е да 
направи нормална бизнес 
среда за предприемчиви-

те българи, за да развиват 
икономиката на страната. 
Мисията на института е да 
извоюва възможността да се 
развива у нас капитализмът 
в неговия чист вид.

мерки
Представителите на ИРКА 
са далеч от идеята да про-
тестират или да застават 
срещу държавата - основна-
та им цел е образователна. 
Според тяхната концепция 
само с популяризиране на 
модела на капитализма 
Laissez-faire ще е възможна 
промяна в положителна по-
сока. Реално чист капитали-
зъм не съществува никъде 
по света. Въпреки това от 
института ще разпростра-
няват неговите принципи, за 
да постигнат промяна. Тези 

послания и практики трябва 
да се показват пред тези, 
от които зависи бъдещето 
- ученици и студенти. За 
целта ИРКА ще организира 
лекции, в които ще участват 
известни икономисти от цял 
свят. На лекциите ще се 
покажат чуждите практики 
в създаването на условия за 
развитие на истински капи-
тализъм. От „Атлас” се нае-
мат да направят икономиче-
ското образование достъпно 
за всички. Организирането 
на обучителни събития, 
семинари, училища е най-
сигурният начин да се ин-
формира обществото.

 елина Пулчева

*Laissez-faire - израз от френски език, 
който означава „оставете  
да направя”.

Институтът за радикален капитализъм „Атлас” ще се бори за 
създаването на нормална бизнес среда у нас

Капитализъм Laissez-faire* -  
възможен ли е в България?
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